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БсП регистрира канди-
дат-депутатските си листи в 
Рик, след като националният 
съвет на партията ги подреди 
в петък. 

“Подредбата мина спо-
койно, без никакво напреже-
ние, скандали или разправии 
и в добър разговор с нашите 
структури”, заяви лидерът на 
БсП корнелия нинова. тя 

подчерта, че водачите на лис-
тите са определени със сери-
озно мнозинство от над 100 
гласа “за” на пленума.

“списъците с кандидатите 
за народни представители от 
“БсП за България” са баланс 
между приемственост, опит 
и младост”, заяви зам.-пред-
седателят на партията Атанас 
Зафиров.

Пленумът гласува едино-
душно и предизборна плат-
форма, която е под наслов 
“Мир, благоденствие, соли-
дарност и прогрес”. 

“в нея сме разписали във 
всички сектори на общест-
вения живот с какво се ан-
гажираме пред българските 
граждани в тази кампания”, 
подчерта корнелия нинова. 

социалистите приеха де-
кларации по повод годиш-
нината от войната в Украйна 
и вандалския акт на посега-
телство срещу Паметника на 
съветската армия. те обяви-
ха, че започват национална 
подписка за запазването на 
монумента.

Недопустимо
Банките отново вдигат таксите

БсП регистрира
листите за вота
Националният съвет на партията прие предизборна платформа
поднаслов„Мир,благоденствие,солидарностипрогрес”
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Търговските банки продължават да увеличават таксите за най-
масовите операции, които те осъществяват на каса в отделните кло-
нове. Вътрешнобанковите преводи са поскъпнали двойно.

тношението към вандализма 
срещу паметниците - материални 
свидетелства на историческото 
ни минало, вече минава всякакви 
граници на търпимост. По най-
широките телевизионни екрани 
се леят интервюта и репортажи, 
които изкарват като герой онзи, 
който начупи плочата на Памет-
ника на съветската армия. Правят 
се внушения, че този човек много 
правилно е постъпил, но виж как 
лошата полиция му връчила при-
зовка и ще трябва да плати разру-
шеното, което е публична държав-
на собственост. 

Цялата тази “журналистика” е 
подкрепена с мнения от политици, 
които разсъждават в тази посока. 
Дори кирил Петков от ПП се изтъ-
пани в ефир с подкрепа на призива 
на довчерашния му зъл враг Бойко 
Борисов паметникът да бъде де-
монтиран. 

и нито дума, че БсП излезе с 
официална позиция и е категорич-
но против демонтажа на паметни-
ка и историческото ни минало. Че 
започва национална подписка по 
въпроса. 

От всичко това непредубедени-
ят и сънлив зрител трябва да реши 
на коя страна е истината, след като 
втората гледна точка липсва. ето 
ви форма на класическа манипу-
лация на общественото мнение. с 
психоделическа компонента - по-
лусъбуденото съзнание в събота 
сутрин е силно податливо на жур-
налистически инсинуации.

О

Нора СТОИЧКОВА

Стр. 15

евроПа
срещу
оръжията
за украйна

БерБатов 
реди 
конгрес 
на БФс

Стотици гости събраха традиционните кукерски игри в павелбанското село Турия. Това е дългогодишна 
традиция, която се изпълнява на празника Сирни Заговезни и се предава от поколение на поколение

вкадър

Снимкабта

социалистите:
диПломатически 
усилия за мир, 
не на войната

с около 
40 на сто 
са ПоскъПнали 
консервите

тежък инцидент
с нелегални
мигранти
на „тракия”

Стр. 2 и 3
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“в изпълнение на решението 
на заседанието на 50-ия конгрес 
започваме подготовката за рефе-
рендума “за” и “против” джен-
дър образованието в училищата”, 
заяви лидерът на БСп корнелия 
нинова. 

“нямаме нищо против хората 
с различна сексуална ориентация, 
уважаваме правата им и ги защи-
таваме по конституция, но не би-
хме искали тази идеология да про-
никва при децата”, подчерта тя.

“процедурата, с която се за-
почва един референдум, е съз-
даване на инициативен комитет. 
приехме 9 имена. Това са леген-
дарната треньорка по художстве-
на гимнастика нешка Робева; 
журналистът Иван Гарелов; Иван 

Гранитски -издател, поет и пуб-
лицист; Светослав Иванов - ре-
дактор на националната спортна 
академия до 2003 г.; проф. Ра-
дослав Гайдарски - лекар; Милко 
Багдасаров - директор на учили-
ще “петко Рачев Славейков” в 
кърджали; костадин Бояджиев 
- баща на 6 деца; Ирена Анаста-
сова - дългогодишен директор на 
училище и зам.-председател на 
БСп; Христо Христов - студент”, 
обяви нинова. 

Лидерът на БСп уточни, че 
списъкът е отворен и очаква още 
личности да се присъединят към 
каузата. 

“проведохме срещи с граж-
дански организации, които за-
щитават семейството и децата. 

продължаваме този процес в из-
пълнение на решението на кон-
греса. националният съвет въз-
ложи на Изпълнителното бюро 
да уточни въпросите”, поясни 
нинова.

“Ще помагаме с всички сред-
ства за референдума на БСп”, 
заяви Цанка джумбешлиева, 
член на Български родителски 
централен комитет по БСТв. по 
думите й джендър идеологията е 
изключително опасна. “Тя се им-
плантира във всички сфери напо-
следък и то много бързо”, поясни 
джумбешлиева. 

Тя припомни, че през 2018 
г. БСп сезира кС. “направихме 
всичко по силите си като сдруже-
ние тогава да помогнем. кС от-

хвърли Истанбулската конвенция 
и я определи като противоконсти-
туционна, но въпреки това меж-
дународните разпоредби са над 
нашето законодателство”, обясни 
тя и даде пример как джендър 
идеологията се прокарва сред де-
цата ни: “дори в дизайна на дет-
ските играчки се прави внушение, 
че е нормално женска кукла да 
носи мъжки полови органи. да 
не говорим за всичките прайдове, 
шествия и прожекция на филми, 
включително на непълнолетни”, 
посочи джумбешлиева. 

в Истанбулската конвенция 
е заложено и в образованието да 
се правят определени програми 
от нпо-та, които хем получават 
субсидия от държавата, хем са 

външно финансирани.
“Истанбулската конвенция е 

диктат. Ако я ратифицираме, ще 
изгубим част от държавността, 
защото тя е посегателство върху 
пола и законодателството в стра-
ната”, заяви колегата й Христо 
Лафчиев от Български родител-
ски централен комитет по БСТв. 

Според него народът трябва 
да се произнесе на раференцум 
за джендър инеологията в учи-
лище. 

“в момента някой отвън се 
опитва да разклати нормалност-
та. Семейството, децата, война-
та - всичко това се разклаща от 
едни и същи хора. БСп иска да 
има нормалност”, категоричен е 
Лафчиев.

Знакови имена в ИК 
за референдума срещу 
джендър идеологията
НешкаРобева,ИванГареловиИванГранитскисасредизбраницитенасоциалистите

“БСп доказа със свои-
те решения, особено в по-
следното редовно управле-
ние на България, че може 
да се грижи  българите да 
живеят малко по-добре”. 
Това заяви водачът на лис-
тата на “БСп за България” 
в Монтана Стоян Мирчев 
в ефира на БнР. “Благо-
дарение на левицата още 
миналата година успяхме 
да вдигнем пенсиите и да 

преизчислим част от тях. 
обвиниха ни, че фалираме 
държавата, но това не се 
случи”, подчерта той.

“ние никога не сме 

казвали, че Българска-
та армия не трябва да се 
модернизира, но това не 
трябва да е за сметка на со-
циалните възможности на 
хората”, посочи Мирчев. 
по думите му с 8 изтреби-
тели не могат да се решат 
проблемите на нашата от-
брана, но с парите, които 
ще се дадат за тях могат да 
се решат много социални 
въпроси. проблемът е, че 

се купуват едни чертежи и 
че тези самолети вероятно 
ще пристигнат след края 
на конфликта в украйна.

Той обърна внимание, 
че БСп ще реши с кого да 
сключва съюзи за управле-
ние с вътрешнопартиен 
референдум, който ще се 
проведе възможно най-
скоро след вота на 2 април. 

“важно е политически-
те сили да върнем нормал-

ността, въпреки различия-
та между нас. Има основни 
проблеми и трябва да се 
намери политическа вола 
те да се разрешават”, кате-
горичен е Мирчев.

“новите уж леви проек-
ти, които се появяват, не са 
заплаха за БСп, защото там 
няма нищо ново от идеоло-
гическа гледна точка. ня-
мат нито едно ново лице, 
а половината от хора там 

са управлявали в някакъв 
период заедно с ГеРБ. Ако 
видим и резултатите им, 
когато се явяваха насипно 
на избори -  не мисля, че 
ще доведе до плюс това, че 
се събират. да не говорим, 
че една част от хората в 
тази коалиция са били из-
гонени от БСп в миналото 
от друга част от хората в 
същата тази коалиция”, 
коментира Мирчев.

  �
Аида Ованес

увеличават се случаите на 
инфаркт у нас. в двете години 
на пандемията от ковИд-19 
са се регистрирали по-малко 
инфаркти и инсулти. посте-
пенно нивата на заболеваемост 
се увеличават. през 2022 г. 
са регистрирани общо 12 291 
случая на хоспитализирани и 
нехоспитализирани пациенти, 
получили остър инфаркт на 
миокарда. Това е с 846 пове-
че от регистрираните случаи в 
предходната година и с 505 по-
вече от 2020 г. Това сочат да-
нните на националния център 
по обществено здраве и анали-
зи /нЦоЗА/. въпреки ръста на 
регистрираните инфаркти през 
миналата година, те все още не 
са достигнали нивата от пред-
пандемичната 2019 г., когато 
са били 13 010. 

Статистиката показва и тен-
денция на спад на инфарктите 
при мъже под 35 г. Ако през 

2019 г. са регистрирани 72 слу-
чая, то през миналата година 
вече са 39.

през миналата година са хос-
питализирани 10 642 души с ин-
фаркт, като 2912 от тях са били 
в реанимация. на 9081 души от 
приетите в болница е направена 
коронарна ангиопластика, а на 
48-фибринолиза.

в нЦоЗА през 2022 г. са 
регистрирани 48 172 случая на 
остра мозъчно-съдова болест, 
като 45 902 от тези пациенти са 
били хоспитализирани. Година 
по-рано регистрираните случаи 
са с 2728 по-малко, а през 2020 
г. с 514 по-малко от миналого-
дишните. И при инсултите, въ-
преки ръста им, все още не са 
достигнати нивата от 2019 г., 
когато са регистрирани 58 128 
случая на хоспитализирани и 
нехоспитализирани. За периода 
2019-22 г. има спад на случаите 
на остра мозъчно-съдова болест 
сред мъжете под 35 г. от 136 на 
101. в същото време е регис-
триран скок при жените в тази 
възраст - от 71 на 90 случая. 

Увеличават се 
случаите на инфаркт

СтояНМИРчев:

Помогнахме на хората да живеят малко по-добре

Пак тежък инцидент 
с нелегални бежанци

един нелегален мигрант 
загина, а други са ранени при 
тежък инцидент на магистра-
ла “Тракия”, близо до Чирпан. 
Сигналът за него е подаден 
около 5 часа в неделя сутринта. 
Микробус, превозващ 46 неле-
гални мигранти, е спукал гума 
и е катастрофирал на магистра-
лата. 

“Хората са били натъпкани 
в него”, заяви окръжният про-
курор на Стара Загора дичо 
Атанасов.

вследствие на инцидента 
мъж е починал при транспорти-
рането му в болница. 32 ранени 
са откарани за лечение в Чирпан 
и Стара Загора. двама от тях са 
с по-сериозни наранявания. 

“един мъж е с прешленни 
травми, а 11-годишно момче е 
в по-тежко състояние - с гръд-
на травма”, съобщи здравният 
министър Асен Меджедиев. 
Част от първоначално приетите 
са освободени от болниците. 24 
от тях остават под лекарско на-
блюдение.

Шофьорът на буса е избя-

гал. Според показанията на ми-
грантите той е бил пакистански 
гражданин. 

по първоначална информа-
ция бежанците са афганиста-
нци. Такива бяха и загиналите 
от задъшаване 18 нелегални 
мигранти, превовзани в специ-
ален тайник на камион преди 
време. Тогава бяха задържани 
седем души за нелегален тра-

фик. оказа се, че част от тях са 
стари познайници на полицията  
и каналджии, с които са били 
сключвани споразумения, но те 
са продължили незаконната си 
дейност. преди катастрофата в 
неделя е бил задържан друг бус 
с около 50 нелегални имигран-
ти, но според полицията той 
няма отношение към вчераш-
ния тежък инцидент.
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националният съвет на 
бСп определи водачите на 
листите и прие предизборната 
платформа на партията за пар-
ламентарните избори на 2 ап-
рил. Списъците с кандидатите 
за народни представители на 
"бСп за българия" ще бъдат 
регистрирани в рик днес.

"подредбата на листите 
мина спокойно, без никакво 
напрежение, скандали или раз-
правии и в добър разговор с на-
шите структури", заяви лиде-
рът на бСп корнелия нинова 
на брифинг след пленума. Със 
сериозно мнозинство от над 
100 гласа определихме водачи-
те в съответните избирателни 
региони, поясни тя.

националният съвет прие 
декларация по повод годишни-
ната от войната в украйна. 

"по-добре да търсим обеди-
нителни каузи в тези напрегна-
ти времена и разделения. За нас 
такава кауза може да бъде тази 
за мира. още веднъж потвърж-
даваме позицията си, че тази 
война е унищожителна, брато-
убийствена, с тежки последи-
ци за целия свят, за европа и 
за българия. виждаме изхода 
от нея в спиране на военните 
действия, започване на прего-
вори с цел постигане на траен 
мир", категорична бе нинова. 

"За нас целта трябва да е 
мир, а не война", написа по-
рано тя във фейсбук и посочи, 

че тя ще е с тежки последици 
за целия свят - в областта на 
енергийната сигурност, иконо-
миката, инфлацията, бедността 
и доходите на хората.

поведението на българия 
спрямо войната в украйна през 
тази година е било противо-
речиво заради политическата 
нестабилност и липсата на ре-
довно правителство. 

"За нас пътят е прекратява-
не на военните действия, пре-

говори по дипломатически път 
и установяване на траен мир. 
българия може дори да бъде 
инициатор на такава политика, 
ако имаме повече самочувствие 
и характер - за нас целта е мир, а 
не война", подчерта нинова.

нС на бСп прие предиз-
борна платформа, озаглавена 
"Мир, благоденствие, солидар-
ност и прогрес". 

"в нея сме разписали във 
всички сектори на обществе-

ния живот с какво се ангажира-
ме пред българските граждани 
в тази кампания. Много от не-
щата, които обещахме миналия 
път, свършихме - и в участието 
ни в правителство, и след това 
в парламента. но остана и мно-
го несвършена работа. разбира 
се, развили сме допълнително 
нашите политики. За нас поли-
тиките са най-важното нещо в 
тази кампания", категорична 
бе нинова.

“бСп започва национална подписка 
за запазване на паметника на Съветската 
армия на мястото му в княжеската гради-
на в София”, обяви председателят на бСп 
корнелия нинова. 

предложението е на лидера на столич-
ните социалисти иван Таков и бе прието от 
националния съвет на партията. (Целият 

текст на позицията на стр. 9) по този 
начин бСп се противопоставя категорич-
но на поредната офанзива за демонтиране-
то и преместването на монумента, подета 
този път от герб.

Социалистите приеха и позиция във 
връзка с войната в украйна. “навърши се 
една година от началото на най-кръвоп-

ролитния конфликт в европа след края 
на втората световна война. войната в 
украйна продължава с нестихваща интен-
зивност, без да има видима перспектива за 
нейния край. от първия ден бСп отсто-
ява последователно политика, основана 
на принципите на подкрепа за диплома-
тически усилия за постигане на мир, за 

въздържане от предоставяне на оръжия за 
воюващи страни, против налагане на ико-
номически санкции, за усилия за деескала-
ция (стр. 9). 

 бСп изразява подкрепа за последова-
телните усилия през изминалата година на 
представителите на партията в законода-
телната и изпълнителната власт за отсто-
яването на тези принципи. Социалистите 
отново отправят призив за незабавно пре-
кратяване на военните действия. 

БСП подреди листите 
и прие предизборна платформа
ВойнатавУкрайнаеунищожителна,
братоубийствена,стежки
последицизацелиясвят,
заЕвропаизаБългария,
заявиКорнелияНинова

Подписка за Паметника на Съветската армия

Благоевград  Корнелия
   Нинова

Бургас   Петър
   Кънев

варна   Борислав
   Гуцанов

великоТърново  Кристиан
   Вигенин

видин   Филип
   Попов

враца   Атанас
   Зафиров

СПиСък  
С водачите  
на лиСти:

гаБрово   Драгомир
   Стойнев

доБрич   Мая
   Димитрова

кърджали  проф.Жени
   Стайкова

кюсТендил  Бойко
   Клечков

ловеч   Ирена
   Анастасова

МонТана   Стоян
   Мирчев

Пазарджик  Драгомир
   Стойнев

Перник   Борис
   Цветков

Плевен   проф.Румен
   Гечев

Пловдив   Иван
   Петков

Пловдив-оБласТ  Манол
   Генов

разград   Наско
   Анастасов

русе   Иван
   Иванов

силисТра   Иво
   Атанасов

сливен   Деян
   Дечев

сМолян   проф.Георги
   Михайлов

софия-23Мир  Христо
   Проданов

софия-24Мир  Георги
   Свиленски

софия-25Мир  Корнелия
   Нинова

софия-оБласТ  Иван
   Ченчев

сТаразагора  Георги
   Гьоков

Търговище  Борислав
   Гуцанов

Хасково   Атанас
   Зафиров

ШуМен   Иван
   Иванов

яМБол   Кристиан
   Вигенин
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Хранителните сто-
ки у нас продължават да 
поскъпват, въпреки заяв-
ките на служебното пра-
вителство, че ще укроти 
и контролира цените в 
търговската мрежа. След 
млечните продукти, рязък 
скок има и в цените на 
консервите. поскъпването 
при тях е с 40%, съобща-
ва "нова телевизия". по 
данни на Съюза на пре-
работвателите на плодове 
и зеленчуци в момента в 
България се произвеждат 
около 150 000 тона кон-
серви. много са фактори-
те, които определят край-
ната цена. поскъпването в 
магазините вече е факт.

най-голямо е увеличе-

нието при лютеницата и 
киселите краставички. при 
консервирания боб, кисе-
лото зеле и граха скокът е 
между 50 стотинки и лев. 
дори за семействата, които 
предпочитат от години да 
си произвеждат консерви 
в домашни условия, това 
традиционно начинание 
вече излиза солено.

междувременно стана 
известно, че храните на 
едро са поскъпнали с бли-
зо 6% от началото на го-
дината. Само за миналата 
седмица средното увели-
чение на цените е с 2,85%. 
най-голямото увеличение 
всъщност се е случило 
през последните две сед-
мици - с 4,48%. 

през миналата седмица 
най-много са се вдигнали 
цените на оранжерийните 
домати - с 16,9% до 3,95 
лева за килограм, и оран-
жерийните краставици - с 
27,4% и са се купували за 
6,05 лева за килограм на 
едро. Червените чушки са 
добавили към цената си 8,7 
на сто до 4,27 лева за кило-
грам в края на седмицата.

морковите са скочили 
с 5,2% и са се търгували 
по 1,22 лева за килограм. 
Ябълките са поскъпнали 
с 2,8% - по 1,45 лева за 
килограм. Бананите също 
са с по-висока цена -  3,21 
лева за килограм. краве-
то сирене е поскъпнало с 
0,3% и се е търгувало по 

11,40 лева за килограм. 
пилешкото месо се е 
вдигнало с 2,6% до 6,28 
лева за килограм. Захарта 
е поскъпнала с 2,4 на сто и 
се е продавала по 2,59 лева 

за килограм в края на сед-
мицата.

около 150 нелоялни 
търговски практики при 
големите вериги е открила 
комисията за защита на 

потребителите (кЗп) при 
извършените от нея про-
верки, съобщи председате-
лят й Стоил алипиев пред 
Бнр. по думите му тре-
вожна е тенденцията броят 
на констатираните нару-
шения да надхвърля броя 
на направените проверки 
- при 350 проверки са уста-
новени 370 нарушения.

от 16 февруари ко-
мисията за защита на по-
требителите, Българската 
агенция по безопасност на 
храните и националната 
агенция за приходите за-
почнаха масирани провер-
ки в търговската мрежа в 
цялата страна във връзка 
с качеството на храните и 
ценообразуването.

С около 40% са поскъпнали 
консервите
Самозадвеседмициценитенахранитесасеповишилинаедросреднос4,5насто

СнимкаЕмилиякоСтадинова

повишение на реализираните нощувки с 3 
до 5 на сто през зимния сезон в сравнение с 2019 
г. прогнозира пред БТа служебният министър на 
туризма Илин димитров. по думите му вече не 
говорим за възстановяване на туризма, а за ръст. 
очаква се първите данни да бъдат готови през 
следващите дни, но топлото време не попречи на 
зимния сезон. дори резервациите, направени по 
време, когато нямаше сняг и бяха анулирани, са  
пренасочени от туроператорите за края на месец 
март. 

"показателите са много добри, курортите 
ни са пълни", заяви още димитров. Той допъл-
ни, че това е резултат от направената реклама в 
близки дестинации като Израел, полша, Турция 
и Гърция, което вече е допринесло за ръст на ту-
ристите към родните курорти.

Според министъра потребителското пове-

дение в последните години се е променило. все 
повече намаляват ранните записвания за почив-
ки, но са се покачили резервациите в последния 
момент. 

"дори при намаляващи ранни записвания, те 
пак бележат ръст в сравнение с миналата годи-
на", обясни той.

димитров каза, че се залага на агресивната 
реклама навсякъде и посочи, че засега най-голе-
мият ни пазар е румъния. от думите му стана 
ясно, че полетите на летище София са малко под 
нивата от 2019 г. 

"летище София се възстановява с темповете 
на Истанбул, благодарение на зимния сезон. оч-
акваме летния сезон, за да наваксаме", прогно-
зира димитров. 

предстои туристически аташета да бъдат из-
пратени в Турция, румъния и великобритания.

през март бургаската рафине-
рия "лукойл нефтохим" ще започ-
не да работи с неруски петрол. Това 
стана ясно на среща на премиера 
Гълъб донев с представители на 
ръководството на "лукойл". 

през май 2022 г. България по-
лучи дерогация от ембаргото на еС 
върху вноса на руски петрол, която 
важи до края на 2024 г. Забраната 
за внос на руската суровина в еС 
по море влезе в сила на 5 декември 
2022 г. по-рано през януари парла-
ментът окончателно забрани износа 
на горива, произведени от руски 
нефт, освен за украйна. ако някой 
бъде хванат да заобикаля забраната, 
глобите са от 20 000 до 50 000 лв. за 
първо нарушение и от 50 000 до 100 
000 лв. при следващ опит.

дълго време служебното пра-
вителство и ръководството на "лу-
койл нефтохим" твърдяха, че про-
изведените в България горива са 
български и това означава, че могат 
да бъдат изнасяни навсякъде. Брюк-
сел обаче бе категоричен - щом са 
от руски петрол, забраната обхваща 
и тях. ако рафинерията работи с не-
руски нефт, няма пречка да продава 

където иска. 
"лукойл" е дала гаранции, че 

ще осигури вътрешното потребле-
ние на горива в България, и е поела 
ангажимент да продължи да плаща 
авансово данък върху свръхпечал-
бата, чрез който се реализират со-
циални разходи у нас.

през декември парламентът 
гласува закон, който задължава 
"лукойл нефтохим" да прави от-
числения към фонд "Сигурност на 
електроенергийната система", с 
които да се финансира програма за 
подпомагане на разходите за транс-
порт на уязвимите групи граждани. 

размерът на вноските към фонда ще 
се изчислява всеки месец на базата 
на количеството преработен руски 
петрол сорт уралс, умножен по 
70% от разликата в цената му спря-
мо по-скъпия сорт Брент. парла-
ментът гласува и евродирективата 
за допълнително облагане с 33% на 
свръхпечалбата, която фирмите от 
петролната, газовата и въгледобив-
ната индустрия реализира през 2022 
и 2023 г. в сравнение с последните 
три години преди войната в украй-
на. "лукойл нефтохим" вече внесе 
в бюджета 73 млн. лв. данък върху 
свръхпечалбата си за 2022 г.

Изненадващи про-
верки на комисията за 
защита на потребителите 
(кЗп) и Изпълнителна 
агенция "автомобилна 
администрация" (Иааа) 
за нерегламентиран пре-
воз започнаха на Гкпп 
"кулата". проверяват се 
туроператорите и турис-
тическите агенти дали 
не извършват нерегла-
ментирана дейност. про-
веряват се и превозът на 
пътниците, изпълнението 
на правилата за работа и 
почивка на превозвачите, 
нерегламентираното пре-
возване на товари.

"акцията е провоки-
рана от зачестилите сиг-
нали, изпратени до инсти-
туциите от потребители и 
от представители на ту-
ристическия бизнес", каза 
елеонора младенова от 
министерството на тури-

зма, цитирана от Бнр. по 
думите й има както сигна-
ли от потребители, така и 
от туристическия бранш. 

при проверките се 
следи за това дали туро-
ператорите са регистри-
рани, дали са вписани в 
националния туристи-
чески регистър, както и 
дали имат застраховка 
"отговорност на туропе-
ратора".

"на граничен пункт 
"дунав мост" са извър-
шени 10 специализирани 
проверки, като е реги-
стрирано едно наруше-
ние", заяви антон Став-
рев от Изпълнителна 
агенция "автомобилна 
администрация".

по думите му еже-
дневно на границата се 
регистрират по 20 нару-
шения при превоза на 
пътници и товари.

Зимните курорти пълни въпреки топлото време 

Нелегални екскурзии 
с автобус проверяват 
на „Кулата“

През март „Нефтохим“ започва 
работа с неруски петрол
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Банките са продължили да 
увеличават повечето такси по 
най-масовите операции, кои-
то се осъществяват на каса в 
банков клон. в същото време 
мобилното и онлайн банки-
рането като цяло е запазило 
тарифите си почти непроме-
нени. Това сочат обявените 
данни на Българската народ-
на банка за средните такси по 
разплащателните сметки на 
потребителите. Те се изчис-
ляват веднъж годишно в края 
на февруари и не бива да бъ-
дат надвишавани в тарифата 
за т. нар. платежни сметки за 
основни операции, които са 
най-евтиният вариант за полз-
ване на банкови услуги.

публикуваните данни са 
изчислени средноаритме-
тично на базата на подадени 
справки от 18 банки и клонове 
за таксите в тарифите им към 
31 декември 2022 г. Средната 
такса за вътрешнобанков пре-
вод на каса в офис на банката 
се е увеличила до 3,05 лв. през 
2022 г., което е поскъпване с 
над 30% за една година. в ак-
туалните към 24 февруари та-
рифи на трите най-големи бан-
ки у нас вътрешнобанковият 
превод е значително по-скъп. 
в уникредит Булбанк цената 

му е почти двойно по-висока 
от средната към края на декем-
ври - 6 лв. в Банка дСк е 5 лв., 
а в оББ - 4 лв. Средната так-
са за междубанков превод на 
хартия през системата БиСе-
ра се е качила до 4,90 лв. през 
миналата година на фона на 
4,11 лв. година по-рано. Това 
е поскъпване с близо 20%. За 
сравнение, междубанковият 
превод на каса в Банка дСк 
към края на февруари струва 7 
лв., а в уникредит Булбанк и 
оББ - 6 лв. 

Скъпи са и касовите услу-
ги. Тегленето на каса на по-
малки суми в офис на банка-
та е поскъпнало на 0,45% от 
сумата, сочат още данните на 
БнБ.

в Банка дСк операцията 
струва 0,70%, но минимум 7 
лв. в уникредит Булбанк - 
0,70%, но не по-малко от 10 
лв., а в оББ - 0,60% от сума-
та, но не под 6 лв. внасяне-
то на пари на каса също се 
таксува и възлиза на около 
0,20% - 0,30% от сумата, но 
минимум 2-3 лв. в големите 
банки. Средно цената е 0,23% 
от сумата, но най-ниско може 
да е 2,50 лв. 

Банките продължават да 
стимулират клиентите си да 

ползват мобилното и онлайн 
банкирането, което вече е 
преобладаващият начин на 
разплащане в повечето от 
големите кредитни инсти-
туции. Там цените са значи-
телно по-ниски и почти няма 
поскъпване.

вътрешнобанковият он-
лайн превод струва средно 
0,46 лв. по данни на БнБ към 
декември, като поскъпването 
е само с 1 стотинка за година. 
Таксата за онлайн междубан-
ков превод е средно 1,03 лв., 

което е само с 2 стотинки по-
вече в сравнение с предход-
ната година. през 2022 г. бан-
ките у нас успешно въведоха 
незабавните междубанкови 
преводи Blink. в оББ услу-
гата струва - 0,80 лв., в Банка 
дСк -  1 лв., а в уникредит 
Булбанк - 1,20 лв.

Тегленето от банкомат на 
същата банка е поскъпнало 
минимално и към края на 2022 
г. възлиза на средно 0,13% 
от сумата, но не по-малко от 
0,30 лв. Същата операция, но 

от аТм на друга банка стру-
ва 0,18% от сумата, но мини-
мум 1,39 лв., сочат данните 
на БнБ. откриването на раз-
плащателна сметка в офис на 
банката за година е поскъпна-
ло значително - от средно 2,52 
лв. на 3,18 лв., а ако към нея 
има и дебитна карта - от 1,57 
лв. на 2,15 лв. обслужването 
на разплащателната сметка с 
карта пък леко е поевтиняло - 
от 2,45 лв. през 2021 г. на 2,37 
лв. през 2022 г., сочат още да-
нните на БнБ.

Банките отново вдигат таксите

Спестяванията на домакинствата в банките 
са нараснали с 5,5 млрд. лв. за година и в края 
на януари са над 72,2 млрд. лв. депозитите на 
фирмите нарастват още повече - с 8,4 млрд. 
лв., или с 26% и вече надминават 39,9 млрд. 
лв., показва последната статистика на БнБ. 

Според нея жилищните кредити продъл-
жават бързо да нарастват. към края на яну-
ари отпуснатите от банките заеми на граж-
дани за покупка на къщи и апартаменти са 
в размер на 16,6 млрд. лв., което е ръст със 
17,9% за година. 

потребителските заеми за домакинствата 
към края на януари надхвърлят 15 млрд. лв., 
като за година нарастват с 12,5%. Голяма част 
от тези заеми са за ремонт или обзавеждане 
на жилища. което показва, че желанието на 
хората да живеят в по-хубав дом не намалява. 
кредитите за бизнеса също се увеличават, но 
доста по-малко отколкото заемите за дома-
кинствата. към края на януари отпуснатите 
бизнес кредити са в размер на 41,3 млрд. лв., 
което е ръст с 9,9% за година.

Спекуланти са ни препънали за 
еврото от 1 януари 2024 г., стана 
ясно на конференция, организирана 
от министерството на финансите.  

“България трябва да изпълни изис-
кванията за ценова стабилност, пре-
ди да подаде искане за оценка на го-
товността й за влизане в еврозоната”, 
каза зам.-председателят на европей-
ската комисия валдис домбровскис 
и посочи, че България не е изпълнила 
този критерий и няма да стане член 
на еврозоната от 1 януари 2024 г.

 “надявам се това да стане година 
по-късно”, продължи домбровскис. 

“Това означава, че може да влезем 
в еврозоната от 1 януари 2025 г., но 
ако инфлацията е значително по-ни-
ска. Спекулата зависи от действията 
на правителството сега”, каза прези-
дентът на кнСБ пламен димитров. 
Според него ако сега не я овладеем, 
няма да убедим хората, че като влезем 
в еврозоната няма да има спекула.  
“Трябва комисията за защита на кон-
куренцията да наложи ред, когато има 
нелоялни практики”, каза пламен ди-
митров и добави, че в Хърватия при 
приемането на еврото са налагали 
глоби на некоректни търговци.

Според маастрихтските крите-

рии, за да влезем в еврозоната ин-
флацията в България трябва да не е 
по-висока от 1,5% над средната стой-
ност между трите страни членки с 
най-ниска инфлация. Според данни 
на евростат най-ниска е инфлацията 
в люксембург (5,8%), испания (5,9%) 
и кипър (6,8%). За да изпълним кри-
терия за еврозоната инфлацията ни 
трябва да е до 7,7%. може да бъде 
направен малък компромис, както 
стана с Хърватия, но сега инфлацията 
ни е двойно по-висока. “Бюджетният 
дефицит на страната трябва да е под 
3% от брутния вътрешен продукт”, 
каза още  валдис домбровскис.

“Бюджетът трябва да е дисцип-
линиран по отношение на разходете, 
за да бъде намалено потреблението”, 
потвърди и управителят на БнБ ди-
митър радев. 

“през 2023 г. няма как да се вмес-
тим в бюджетен дефицит от 3%, ос-
вен ако няма социални проблеми”, 
противопостави се пламен димитров 
и добави, че няма как да изпълним 
този критерий.

Ценатанавътрешнитепреводивголемитетрезориескочиладвойно

до края на годината ще бъде пус-
нато движението по 15-километровия 
участък от магистрала “Хемус” от 
пътен възел “Боаза” до пресичането с 
третокласния път луковит - угърчин 
и пътен възел “дерманци”. Това съоб-
щи венцислав ангелов, председател 
на управителния съвет на агенция 
“пътна инфраструктура” (апи), ци-
тиран от медиапул. 

ако това се случи, ще бъде първият 
готов участък от договорите с инхаус 
възлагането на магистрала “Хемус” за 
над 2.3 милиарда лева от апи на дър-
жавната компания “автомагистрали”. 

първоначалното обещание беше този 
участък да е готов още през 2021 г. или 
най-късно през 2022 г. Спорове с т.нар. 
доставчици на материали и техника и 
спирането на плащанията от страна на 
държавата обаче, доведоха до спиране 
на строежа на магистралата. То беше 
подновено през миналата година, а 
строителите получиха 108 млн. лв. за 
изграждането на първите три участъка 
до разклона за плевен/ловеч.

“през втората половина на 2023 г. 
се очаква да започне и строителството 
на участък 9 от магистрала “Хемус” с 
дължина 12 км”, каза венцислав ан-

гелов. Това е отсечката от пресича-
нето с второкласния път Търговище 
- разград до участъка Белокопитово 
- Буховци, който беше въведен в екс-
плотация през октомври 2022 г. 

“началото на строителните дей-
ности зависи от завършването на 
отчуждителните процедури и изда-
ването на разрешението за строеж”, 
посочи ангелов. относно изгражда-
нето на магистралата русе - велико 
Търново, през тази година основно 
ще се извършват проектантски работи 
и отчуждителни процедури”, каза още 
венцислав ангелов.

Магистрала „Хемус” стига до Луковит тази година

Домакинствата 
спестиха 5,5 млрд. 
лв. за година

Спекулата ни спънала за еврото

Валдис Домбровскис обяви, че преди 
да постигне финансова стабилност 
България няма да влезе в еврозоната
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Хиляди протестираха по улиците на португалската столица Лисабон с настояване за по-високи 
заплати и таван на цените на стоките от първа необходимост. Португалия е една от най-бедните 
страни в Западна Европа. Минималната заплата в страната е 760 евро

Над 45 мигранти загинаха след ко-
рабокрушение край източния бряг на 
италианската област Калабрия. До 
брега са успели да достигнат 
81 души. Според оцелели на борда 
е имало от 140 до 150 мигранти от 
Афганистан, Пакистан и Сомалия

нова идея се появи в ре-

публика Северна Македония. 
албанската партия “алтерна-

тива”, която наскоро напусна 
правителствената коалиция 
в рСМ и реши да премине в 
опозиция, призова да започни 
инициатива за създаване на 
общност на албанските об-

щини в Северна Македония, 
следвайки модела на общ-

ността на сръбските общини 
(оСо) в косово.

“в момент, когато косово 
е изправено пред окончател-

ното споразумение за нор-

мализиране на отношенията 
със Сърбия и когато всеки 
западен дипломат, който 
идва в прищина, повтаря ре-

френа “да се формира общ-

ността на сръбските общини 
в косово”, въпросът, който 
трябва да се зададе, е защо 
партиите на албанците в Се-

верна Македония, тези, които 
имат общини, не инициират 
създаването на общност на 
албанските общини в Север-

на Македония със същите 
компетенции, каквито общ-

ността на сръбските общини 
в косово ще има. нищо пове-

че. това е всичко”, се казва в 
изявление на “алтернатива” 
до медиите, цитирано от БГ-

неС.
албанските партии, които 

управляват общини в рСМ, 
са демократичният съюз за 
интеграция, “алианс за алба-

нците” и “Беса”.

тези, които искат това от 
косово, казват от “алтерна-

тива”, са наши западни съ-

юзници, ето защо излиза, че 
създаването на такава общ-

ност е в духа на западните 
ценности. “нека ние в Се-

верна Македония създадем 
такава общност в този за-

паден дух. ето кауза, около 
която могат да се обединят 
всички албански партии, 
дори и “алтернатива”, коя-

то няма своя община. нека 
да започнем днес общност-

та на албанските общини в 
Северна Македония. добра 
взаимност и същевременно 
европейска”, допълват в съ-

общението.
Белград и прищина са във 

фаза на преговори за норма-

лизиране на отношенията, за 
което вече е внесен проект 
на споразумение от франция 
и Германия. Създаването на 
оСо е едно от ключовите 
искания на Белград, на което 
прищина се противопоставя-

ше досега. косовското прави-

телство съобщи, че премиерът 
албин курти е разговарял със 
старшия съветник на държав-

ния департамент дерек Шол, 
на когото е казал, че приема 
предложението за европейско 
споразумение като добра ос-

нова за по-нататъшни разгово-

ри, насочени към нормализи-

ране на отношенията. очаква 
се позицията на македонското 
правителство.

Предлагат Общност
на албанските общини
ОчаквасепозициятанаправителствотовСкопие

новата крилата ракета “павех” с обсег до 1650 километра 
влезе на въоръжение в иран, съобщава агенция тасним, позо-

вавайки се на амирали Хаджизаде, командир на корпуса на 
гвардейците на ислямската революция.

“Бригаден генерал амирали Хаджизаде каза, че нова-

та крилата ракета има обсег от 1650 километра”, съобщава 
агенцията. Според висшия военен произвежданите в момента 
ирански ракети са с изключителна точност. той добави, че 
всички американски военни бази в региона са в обсега на 
иранските ракети.

Хаджизаде подчерта, че иран е в състояние да порази во-

енни кораби на СаЩ в радиус до 2000 километра.

Иран има ракета
с обсег до 1650 км

турската дирекция за управление при бедствия и извън-

редни ситуации съобщи, че 9470 вторични труса са станали в 
района, засегнат от земетресенията. експертите очакват те да 
продължат поне две години.

турските власти са започнали разследвания срещу 600 
души във връзка със сградите, които се срутиха при катастро-

фалните земетресения в Южна турция. Задържани са 184 от 
общо 612 заподозрени.

над 170 хиляди сгради се сринаха из основи или бяха сери-

озно повредени при земетресенията на 6 февруари. експертите 
твърдят, че много от тях са били изградени с некачествени ма-

териали и методи, неотговарящи на държавните стандарти.

10 000 вторични 
труса в Турция

нОваидеявРСмакедОния:

Макрон: Търговските вериги 
да намалят цените

 Френският президент Еманюел 
Макрон призова търговските вери-
ги да намалят цените по време на 
селскостопанско изложение в Па-
риж. “Търговците са тези, които 
трябва да положат най-много уси-
лия за намаляване на инфлацията”, 
заяви той. Макрон допълни, че про-
изводителите имат ниски печалби 
и нямат възможност да направят 
това. Инфлация и дефицит на хра-
нителни стоки има също във Вели-
кобритания и други държави от 
Западна Европа.

Путин поздрави Ердоган 
за рождения му ден

Руският президент Владимир 
Путин проведе телефонен разговор 
с турския си колега Реджеп Тайип 
Ердоган по повод рождения му ден. 
Двамата са разговаряли за ситуаци-
ята след земетресенията в Турция и 
за войната в Украйна. Това е втори-
ят телефонен разговор между тях 
след 24 февруари, когато се навър-
ши година от военните действия в 
Украйна.

Въздушна линейка се разби 
в американския щат Невада

Петима души, сред които меди-
цински персонал, пациент и член на 
емейството му, са загинали при са-
молетна катастрофа в Невада, пре-
даде телевизия ТРТ. Катастрофата 
е станала въпреки предупреждение 
за зимна буря, издадено от Нацио-
налната метеорологична служба. 
Компанията “Кеър флайт”, която 
осигурява въздушни линейки, по-
твърди, че няма оцелели.

Старите японци да 
се самоубиват ритуално 

Проф. Юсуке Нарита от уни-
верситета в Йейл, САЩ, предложи 
скандално решение как Япония да 
се справи с бързо застаряващото 
си население. Според икономиста 
старите хора трябва да извърш-
ват ритуално самоубийство или 
“масово сепуку”, пише в. “Ню Йорк 
Таймс”. Предложението на учения 
е във връзка с думите на японския 
премиер Фумио Кишида, според 
когото страната била на ръба на 
криза. Япония има най-високия про-
цент възрастни граждани в света и 
изключително ниска раждаемост, 
а плащането на пенсии ставало все 
по-трудно.

Снимкабта
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Хиляди хора се събраха в 
центъра на Берлин през уи-
кенда, за да подкрепят мирни-
те инициативи и да се обявят 
срещу доставките на оръжия 
за украйна. Сара вагенкнехт, 
депутат в Бундестага от лява-
та партия, призова германците  
да изискат от канцлера олаф 
Шолц незабавно да спре ескала-
цията на конфликта, доставката 
на оръжия на режима в киев и 
да застане начело на общоевро-
пейската мирна инициатива. 

дясната партия “алтерна-
тива за Германия” също призо-
ва за участие в демонстрацията, 
като подчерта необходимостта 
от преодоляване на вътрешните 
политически различия, за да се 
стремим към мир. още преди 
началото на акцията районът 
до Бранденбургската врата се 
изпълни с над 25 000 души. те 
носеха плакати и транспаранти 
с надписи: “това не е наша-

та война”, “дипломация, а не 
оръжия”, “Срам ме е от Герма-
ния, управлявана от лобисти на 
оръжейната индустрия”, “Гер-
манските оръжия отново уби-
ват руснаци и украинци”.

по-рано вагенкнехт и из-
вестната журналистка алиса 
Шварцерс пуснаха петиция, 
наречена “Манифест за мир”. 
тя е публикувана на портала 
change.org и вече е събрала 
почти 650 000 подписа.

в Мадрид пък се проведе 
марш срещу изпращането на 
оръжия в украйна. “фору-
мът “народно събрание сре-
щу войната”, което включ-
ва различни организации и 
известни личности, свика 
демонстрация под следните 
лозунги: “против всички вой-
ни, срещу всички блокове”, 
“долу нато!”, “долу мили-
таристичните бюджети”.

“очевидно е, че разреша-

ването на този конфликт няма 
да се случи благодарение на 
намесата на нато и империа-
листическа европа”, каза един 
от организаторите на шестви-
ето, което започна на един от 
централните площади на кало 
и завърши с митинг пред сгра-
дата на испанското Мвнр. 

протестиращите се проти-
вопоставиха на увеличаването 
на военните бюджети, които 
сега възлизат на около 2% от 
Бвп на страната, настоявайки 
тези ресурси да бъдат прена-
сочени към социални разходи 
и подкрепа за населението на 
фона на нарастващите цени на 
електроенергията, основните 
продукти и услуги. 

опозиционната партия 
на социалистите в Молдова и 
нейните поддръжници орга-
низираха митингт в центъра 
на кишинев под общото мото 
“Молдова за мир”. “призова-

ваме ръководството на стра-
ната да се откаже от милита-
ристични изявления, молим 
ги да не въвличат Молдова 
във войната, да не провокират 
военен конфликт. Молдова е 
многонационална държава. 
трябва да направим всичко, за 
да предотвратим ескалация на 
конфликта в приднестровието, 
а гаранция за това са нашите 
закони, нашият неутралитет”, 
подчерта депутатката елена 
Белякова на митинга.

Митинг в подкрепа на ру-
сия се проведе в австралий-
ския град аделаида с участи-
ето на няколкостотин души, 
след подобни прояви в Сидни 
и други австралийски градове, 
съобщи василий койнов, един 
от активистите. 

в рим хиляди се надигнаха 
срещу антируските санкции и 
доставките на италианско оръ-
жие за украйна. 

“ние сме убедени, че пре-
махването на санкциите срещу 
русия и прекратяването на този 
безполезен конфликт е спешна 
необходимост. нашата визия е 
да възстановим отношенията с 
руските приятели и да работим 
за доброто на мира”, каза па-
оло паче, един от представи-
телите на движението “Суве-
ренна и народна демокрация”, 
което организира митинга.

Според ораторите проевро-
пейският курс на политика на 
рим е въвлякъл италианския 
народ в конфронтация с Мос-
ква, което е довело до тежки 
икономически последици за 
обикновените хора. произ-
ходът на тази конфронтация, 
според участниците в полити-
ческото движение, се крие в 
желанието на СаЩ да премах-
нат русия като надежден дос-
тавчик на енергийни ресурси 
за европа. 

укарински войски взривиха язовир в Бахмут (артьомовск на 
руски), съобщиха за таСС от пресслужбата на Чвк “вагнер”. 
те уточниха, че става въпрос за язовир на водоема “Северен ста-
вок”. наводнени са частни къщи и мазета на местното население 
и мазета, което се криеше там от обстрелите.

Западни и украински официални представители допускат от-
стъпление на украинската армия от Бахмут на фона на постепен-
ното настъпление на руските сили, пише британският вестник 
“таймс”. украинските части там могат да бъдат напълно обкръ-
жени в града и оставени без канали за снабдяване. За тежкото им 
положение говори и фактът, че в града е пистигнал комадващия 
източната група войски ген. алексанър Сирски.

в града се водят боеве в самия му център.
продължителността на живота на украински войник на 

фронтовата линия в Бахмут е около четири часа, каза за “нюзу-
ик” бившият американски пехотинец трой офенбекер, който 
се бие срещу русия. наемникът нарече ситуацията около Ба-
хмут “месомелачка”. 

“предстоящата година ще бъде много по-опустошителна за 
украйна, отколкото някога сме виждали. русия няма да се вслу-
ша в съмнителни предложения за преговори, основани на иска-
ния, които игнорират факторите, провокирали този конфликт”, 
коментира наблюдателят на “нюзуик”  Стивън Майърс. 

приемайки десетия си пакет санк-
ции срещу русия, еС заяви, че ще за-
силва натиска върху Москва, “докато 
украйна не бъде освободена”, предаде 
ройтерс, цитирана от Бта в неделя.

“Сега имаме най-суровите санк-
ции до момента - изчерпващи военния 
арсенал на русия и нанасящи тежки 
поражения на икономиката”, заяви в 
“туитър” председателката на ек ур-
сула фон дер лайен, като подчерта, 
че блокът ще засилва натиска върху 
онези, които се опитват да заобиколят 
санкциите на еС.

върховният представител на еС 
за външната политика и сигурността 
Жозеп Борел предупреди: “Ще про-
дължим да засилваме натиска върху 
русия докато украйна бъде освободе-
на от бруталната руска агресия”.

Борел отбеляза, че най-новите 

санкции са насочени срещу банковия 
сектор, срещу достъпа на Москва до 
технологии, които могат да се използ-
ват за граждански и военни цели, как-
то до напреднали технологии.

еС наложи санкции и на 11 физи-
чески и седем юридически лица, свър-
зани с група “вагнер”, чиито наемни-
ци се бият в украйна, но участват и 
в конфликти в африкански държави 
като Мали.

Борел заяви, че дейностите на 
“вагнер” застрашават международ-
ния мир и сигурност, тъй като компа-
нията не действа в каквато и да било 
правна рамка.

Шефът на частната военна ком-
пания евгений пригожин призна, че 
мерките ще затруднят работата.

“ние вече сме свикнали с натовски 
тип оръжие.  Сега тези покупки ще се 
усложнят, но ние имаме достатъчно 
нелоши канали за комуникация с ев-
ропейски производители, отговори 
пригожин в коментар, публикуван в 
“телеграм”.

Беларус има военен потенциал от 1,5 ми-
лиона души, без да броим военнослужещите 
от въоръжените сили, заяви вчера алексан-
дър волфович, държавен секретар на белару-
ския Съвет за национална сигурност, цитиран 
от ройтерс. 

Беларуският президент александър лука-
шенко подкрепя руския президент владимир 
путин в конфликта в украйна, като разреши 
на руските сили да използват територията на 
Беларус при нахлуването си в украйна и на 
мобилизирани руснаци да преминават воен-
ната си подготовка в Беларус.

този месец лукашенко нареди да бъдат 
сформирани нови сили за териториална от-
брана с численост до 150 хиляди души. Бела-
руският лидер заяви, че армията му ще се бие 
само ако република Беларус бъде нападната. 

Европа протестира 
срещу войната
Берлин,Мадрид,РимидругиградовесенадигнахасрещуизпращаненаоръжиязаУкрайна

ЕК засилва натиска за спазване на санкциите Беларус с 1,5  
милиона войници

Киев губи Бахмут 
и взриви язовир

В Берлин хиляди германци се надигнаха на протест против въоръжаването на Украйна
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неонацисткият лу-

ковмарш се подкрепя от 
различни патриотарски 
сили като вМро, град-

ската столична реститу-

ция, бивши костовисти, 
футболни фенове и при-

върженици на Банде-

ровска украйна. всички 
те са свързани и с иска-

нията за премахване на 
паметника на Съвет-

ската армия в София. 
БСп всъщност остава 
единствената сериозна 
партия, която през всич-

ките години е за забра-

на на луковмарш. и за 
запазване на паметника 
на Съветската армия.

оказва се, обаче, че 
сензационно сред под-

крепящите делото на 
генерал луков са и от 
партия “възраждане”, 
както става ясно от 
страницата й в соци-

алните мрежи. Според 
тях генерал Христо лу-

ков е герой от първата 
световна война, с голям 
принос Българската ар-

мия да възкръсне след 
нейното разграждане по 
силата на ньойския до-

говор. луков в никакъв 
случай не бил фашист, 
не пропагандирал заб-

ранени от закона идео-

логии и т.н. 
нищо, че въпросни-

ят генерал е уволнен за-

ради корупция още през 
1938 г. по-важното е, 
че по време на втората 
световна война луков, 
вече пенсионер, е ръко-

водител на най-голямата 
прохитлеристка непра-

вителствена организа-

ция Съюз на български-

те национални легиони. 
организацията му на-

тискала монархическите 
правителства през цяло-

то време за изпращане 
на български войски 
срещу Съветския съюз. 
С което луков е нещо 
като политически бра-

товчед на украинския 
Степан Бандера, знаме 
на неонацисткия режим 
в киев. 

всичко това поставя 
редица въпросителни 
пред поредния месия от 
партия “възраждане”, 
който и на тези избори 
пак ще оправя Бълга-

рия. по неговите гръм-

ки слова се подлъгаха и 
много от избирателите 
на социалистите, които 
гласуваха за полити-

ческа пиратка. Такива 
партийни пиратки се 
коалираха после с ГерБ 
и други управляващи. и 
загинаха. не е ясно кол-

ко избиратели на “въз-

раждане” са участвали 
в луковите маршове, 
но е известно, че тази 
партия приватизира 
доста гласове на БСп. 
време е да светне про-

жекторът, за да може 
тези гласоподаватели 
да прогледнат.

1897 - ПЪРВА ПУБЛИЧНА КИНОПРОЖЕК-

ЦИЯ В БЪЛГАРИЯ. В къщата на Марин Чолаков в 

Русе пред 200 зрители са показани едни от първите 
филми на братята Огюст и Луи Люмиер. Първата 
кинопрожекция в България е регистрирана в публи-

кация на местния в. “Законност”. Русенци наблю-

давали с интерес кинолентата, която показвала 
“движещ се трен, посрещането на цар Николай в 
Париж, един от парижките площади - всичко това 
толкова живо и естествено, щото се получава пъл-

на илюзия” (според в. “Законност”).

1902 - РАЖДА СЕ ДЖОН СТАЙНБЕК, АМЕРИ-

КАНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1968 Г.). Автор е на 
над 25 романа. Пър-

вото му най-известно 
произведение е “Гроз-

довете на гнева” - ро-

ман, смятан за класика 
на ХХ в. Сред популяр-

ните му творби са още 
повестта “За мишки-

те и хората”, романът 
“Улица Консервна”, са-

гата “На изток от рая” и др. Последният му голям 
роман “Зимата на нашето недоволство” не е приет 
добре и критиците обявяват, че авторът му е из-

черпан. Дори Нобеловата награда (1962) не променя 
мнението им.

1926 - В СТАРА ЗАГОРА СЕ РАЖДА ЗЛАТИНА 
ТОДЕВА, АКТРИСА (УМИРА 2007 Г.). Четири и 
половина десетилетия играе на 
театралната сцена. Работи-

ла в театрите в Стара Загора, 
Пазарджик, Димитровград, Ха-

сково, Пловдив, Смолян. През 
2006 г. в театър “Сълза и смях” 
актрисата отпразнува своя 80-
годишен юбилей в постановката 
“Четвъртото измерение” по Янис Рицос. Удостое-

на с много награди и държавни отличия.

1932 - АНГЛИЙСКИЯТ ФИЗИК СЪР ДЖЕЙМС 
ЧАДУИК ОТКРИВА НЕУТРОНА. 
За научните трудове и изследва-

ния в областта на физиката на 
атомното ядро през 1935 г. по-

лучава Нобелова награда за фи-

зика. Неутронът е елементарна 
частица с нулев електрически за-

ряд. Най-използваната реакция с 
неутрони е верижната реакция на делене на ядрено 
гориво. В ядрените реактори и атомните бомби тя 
е основният източник за получаване на енергия.

1933 - ПОДПАЛЕН Е РАЙХСТАГЪТ В БЕРЛИН. 
Трима от обвиняемите са 
българи - Георги Димитров, 
Благой Попов и Васил Танев. 
Те са арестувани на 9 март. 
Съдебният процес се про-

вежда от 21 септември до 
23 декември. Накрая съдът е 
принуден да оправдае бълга-

рите, както и председателя 
на комунистическата фрак-

ция в Райхстага Торглер. 
Междувременно е организи-

рана силна международна 
кампания в защита на под-

съдимите. Поведението на Георги Димитров пред 
съда впечатлява международната общност. Про-

цесът е първият голям удар срещу настъплението 
на хитлерофашизма в Европа и света.

„Възраждане”заЛуков?

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТоЛИйсТАНКУЛоВ

Червенозакафяво

  �
Георги ДИМИТРОВ

Махнете не просто 
паметника, махнете 
всичко, което е руско. 
примерно, изтрийте с 
гумичка русия от кар-

тата, напишете, че там 

е море, някакъв малък 
океан.

Така ще се харесате 
на новите политици. 

Малко уточнения:
1. не всичко руско 

е съветско.
2. лесно е да биеш 

руснак, който още не е 
дошъл в София.

3. Сменете не само 
паметника, но и баба 
си, дядо си и части от 
семейството си, които 
са живели в съветската 
епоха и успяха да ви 
родят, отгледат и въз-

питат. Сменете и тях, 
аз съм свидетел, че те 
поддържаха Съветите 

у нас цели 45 години.
4. Сменете черве-

ния цвят в трикольора 
на България. Заменете 
го с черно. кафявото е 
новото черно. Замене-

те червеното с кафяво. 
кафявото е онова, 

което ни се случи през 
1914-а, 1944-та и днес 
пак. кафявото избива 
отвсякъде, то е наци-

онален цвят, но ние го 
крием.

а трябва да се гор-

деем с кафявото.
покажете се още, 

да ви видим, кафяви 
хора.

Счупете още нещо.

един ден счупеното 
ще дойде за вас.

няма толкова умна 
нация никъде по света 
- ние просто заменихме 
червеното с кафяво.

още можете, биячи 
на историята, давайте, 
ние сме с вас. 

Счупете и сменете 
всичко, което ви под-

сказва, че бяхте кому-

нисти. 
С е б е о т в р а т е н а т а 

нация се самообезо-

бразява.
не е само в “ерге-

нът” тая работа.

Lentata.com

  �
Мартин КАРБОВСКИ
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На 23 февруари 2023 г., дни преди 
началото на предизборната кампания за 
петите поред предсрочни парламентар-
ни избори в България за последните две 
години, за пореден път посегнаха на ис-
торическата истина, свързана с нацизма 
в европа. вандал счупи с чук плочите на 
паметника на съветската армия в софия. 
Това е съзнателен акт на аморалност, ксе-
нофобия и екстремизъм!

днес, 24 февруари 2023 г., когато се 
навършва една година от началото на 
войната в украйна, Бойко Борисов изне-
надващо смени позицията си и заповяда 
на ГерБ - като нареди на общинските 
съветници на партията в столичния 
общински съвет (сос) да подкрепят 
доклад на демократична България за 
демонтиране на паметника на съвет-
ската армия в софия. Борисов заяви, че 
поругаването е вандалски, но "морален" 
акт и нещо, което държавата е трябвало 
да свърши отдавна. Той каза също, че 
паметникът трябва да бъде разрушен, 
защото в украйна се водела война и така 
било "морално". политическата поврат-
ливост на Бойко Борисов няма край! а 
сега ще ни учи и на морал?!

Нека да припомним, че паметникът 
на съветската армия е защитен от:

1. европейската културна конвенция 
от 1954 г.

2. европейската харта за архитектур-
но наследство на европа от 1975 г.

3. Закона за българското авторското 
право и сродните му права

4. резолюциите на ооН от 2008 г. и 
2009 г. за защита на паметниците по по-
вод втората световна война.

и не на последно място - този памет-
ник е на хората, които победиха фашизма 
в европа, като той по същество е антифа-
шиски паметник. Затова и нашата позиция 
винаги е била принципна и последовател-
на, а именно - ние сме против всякакво 
посегателство върху монумента.

впечатляваща е управленската импо-
тентност на българските десни партии. За 
33 години управление на софия - в нача-
лото на 90-те - на сдс, а от 2005-та на-
сам и на ГерБ - направиха столицата ни 

най-бедната в европа. както и държавата 
ни след десетилетия десен преход е най-
бедната в ес - страдаща от социална, ико-
номическа, демографска, духовна, здрав-
на, енергийна и най-вече - морална криза.

и колкото и да ни убеждават десни-
те - тези кризи няма да се решат със съ-
барянето на паметника на съветската 
армия, а най-вероятно ще се задълбочат. 
както стана през 1999 г. с разрушава-
нето на Мавзолея в центъра на софия. 
паметникът няма общо с конюнктурни 
събития, личности и процеси. За разлика 
от други, ние умеем да правим разлика 
между съветската армия от 1945 г. и ру-
ската армия от 2023 г. Ние, българските 
социалисти, настояваме за спиране на 
военните действия сега и веднага. Защо-
то трудните и продължителни преговори 
винаги са по-добри от продължаващите 
военни действия.

паметникът на съветската армия е 
паметник на 27 милиона граждани на то-
гавашния съветски съюз - руснаци, укра-
инци, беларуси, казахи, кавказци и от още 
десетки националности, които дадоха жи-
вота си - на фронта и в тила - за свободата 
на европа и света от фашизма. в силите 
и военните операции на същата съветска 
армия участие взе и първа българска ар-
мия, начело с националния ни герой ген. 
владимир стойчев, която даде десетки 
хиляди свидни жертви.

Техният подвиг под знамето на 

победата спаси България от разпарче-
тосване и национално унижение, защото 
до 1944 г. тя беше съюзник на нацистка 
Германия, вкарана в този пагубен съюз 
от политици, като Бойко Борисов - по-
вратливи, слугински настроени, способ-
ни да жертват всичко заради личната си 
кариера и благополучие. днешните де-
сни политици у нас се подиграват на па-
метта на милионите съветски граждани, 
спасили европа и света от фашизма, но 
и на свидните български жертви от оте-
чествената война!

Жалък е опитът им да доказват евро-
атлантическата си принадлежност през 
погазване, оскверняване и демонтиране 
на българската история! 

Жалко е, когато нямаш аргументи 
с днешна актуалност и виждане за бъ-
дещето започваш да се бориш с памет-
ници за миналото, прекръстваш улици, 
налагаш медийна цензура и подкрепяш 
вандалски актове. Без да отчиташ ясни 
социологически данни, че паметникът 
е част от общото добро отношение на 
над 80% от българите към русия. русия, 
с която ни свързват вековни отношения, 
чиято кулминация ще честваме на 3 март 
- деня на успешния край на руско-тур-
ската освободителна война. в този ден 
благодарим на руската армия, нашата 
освободителка - от името на българския 
народ, точно както е написано на счупе-
ната и поругана плоча! Паметникът на Съветската армия във Виена. Там никой не го цапа и чупи

днес се навършва една годи-
на от началото на най-кръвопро-
литния конфликт в европа след 
края на втората световна война. 
войната в украйна продължава 
с нестихваща интензивност, без 
да има видима перспектива за 
нейния край.

от първия ден Българската 
социалистическа партия отсто-
ява последователно политика, 
основана на принципите на под-
крепа за дипломатически усилия 

за постигане на мир, за въздър-
жане от предоставяне на оръжия 
за воюващи страни, против нала-
гане на икономически санкции, 
за усилия за деескалация. Тази 
политика е израз и на историче-
ската традиция, която утвържда-
ва Бсп като партия на мира още 
от самото ? основаване.

Бсп изразява подкрепа за 
последователните усилия през 
изминалата година на предста-
вителите на партията в зако-

нодателната и изпълнителната 
власт за отстояването на тези 
принципи.

днес отново, както преди го-
дина, отправяме нашия призив 
за незабавно прекратяване на 
военните действия. десетки хи-
ляди жертви от двете страни са 
огромна цена, която до днес не 
доведе до промяна в съотноше-
нието на силите. в същото вре-
ме бяха нанесени огромни щети 
на украинската инфраструктура, 

бяха засегнати милиони човеш-
ки животи – вътрешно разселе-
ни и бежанци в цяла европа. из-
разяваме отново нашата искрена 
човешка съпричастност към 
украинския и към руския народ, 
които по свой начин носят теж-
ките последици от войната.

възразяваме отново срещу 
опитите съвременни събития 
да се използват като повод за 
ревизиране на историческата 
памет на народа ни. Това се от-
нася както за освобождението, 
върнало през 1878 г. България 
на световната политическа 
карта, така и за победата над 

нацистка Германия, освободи-
ла човечеството от най-мрако-
бесния режим в световната ис-
торията. ето защо изразяваме 
нашето възмущение от поред-
ното поругаване на паметника 
на съветската армия в софия 
и категорично се противопос-
тавяме срещу поредните опити 
да се пристъпи към  неговото 
демонтиране.

* Позицията е приета  
със 106 гласа "за", 1 "против" и 

0 "въздържали се"  
на пленума в петък.

Дипломация, а не война*
ПозициянаНационалниясъветнапартиятапоповод
1годинаотначалотонавойнатавУкрайна

БСП-София 
против 
демонтажа 
на монумента
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“имаме 12 нови водачи 
на листи. всичко това е на 
база анализите, които сме 
направили и очакванията 
ни за по-успешна кампания. 
важното е, че напълно спо-
койно, с почти пълно еди-
нодушие, бяха утвърдени 
листите на “БСп за Бълга-
рия” и местата на коалици-
онните ни партньори.” така 
зам.-председателят на БСп 
Атанас Зафиров коментира 
утвърдените от национал-
ния съвет листи за пред-
стоящите избори. “там на-
мират място достойни хора 
с опит. те са баланс между 
приемственост, опит и мла-
дост”, каза още той.

в ефира на БСтв соци-
алистът обясни, че на за-
седанието са приети още 
платформата на партията, 
както и декларация за го-
дишнината от войната в 
украйна и поругаването на 
паметника на Съветската 
армия.

БСп има последовател-
на политика от самото на-
чало за войната в украй-
на, но според Зафиров не 
може да се каже същото по 
отношение на държавата: 
“Честите избори и смяната 
на служебни кабинети на-
правиха така, че България 
като държава да има непо-
следователна политика по 
отношение на конфликта”, 
смята той.

Социалистът припом-
ни и всички усилия, които 
БСп положи в посока дър-

жавата ни да не бъде страна 
в конфликта, което стана с 
изпращането на оръжия за 
украйна. “в нашата декла-
рация настояваме за мирно 
решение и прекратяване на 
военния конфликт. в също-
то време максимално тряб-
ва да бъде защитен българ-
ският национален интерес 
- да не взимаме страна в 
конфликта”, каза още той.

във връзка с поругава-
нето на паметника на Съ-
ветската армия Зафиров 
заяви: “ние осъдихме акта 
в декларацията, но е много 
грозно в XXI век да се пре-
махват и рушат паметници. 
талибаните така постъпва-
ха в Афганистан и не виж-
дам по-различен подход в 
намеренията на Столична-
та община. това е напълно 
осъдително и ще използва-
ме всичките си усилия па-
метникът да бъде защитен 
- той е част от нашата исто-
рия и минало”, категоричен 
е той.

по отношение на рефе-
рендума срещу джендър 
идеологията, който БСп 
инициира, социалистите 
организират инициативен 
комитет, в който намират 
място видни интелектуал-
ци, граждани и обществени-
ци. Зафиров изрази надеж-
да голяма част от българите 
да вземат активно участие 
в подписката. “това е тема, 
която безспорно вълнува 
българското общество. ние 
сме категорично против 

опитите за налагането на 
чужди за българския бит, 
душевност и история прак-
тики в българското образо-
вание, които целят от най-
ранна възраст формиране 
на определено поведение 
при децата”, обясни той.

Заради това и в послед-
ните дни от партията са 
провели редица срещи с не-
правителствени организа-
ции, родителски и общест-
вени комитети за защита на 
децата. “радвам се, че точ-
но БСп застава зад тази ка-
уза. няма по-голяма задача 
от това да съхраним духа, 
морала и здравето на наши-
те деца”, посочи Зафиров.

“въпреки изкуствено 
създаденото напрежение 
около uонгреса партията е 
много мобилизирана и не 
е сама”, заяви зам.-предсе-
дателят на БСп и допълни, 
че през последните дни към 
коалицията са се присъеди-
нили още пет леви партии и 
три граждански сдружения. 
“предстои да подпишем 
споразумение за съвмест-
но явяване и с още някол-
ко политически субекта и 
граждански организации от 
левия сектор”, подчерта со-
циалистът.

“на тези избори се оч-
ертава да имаме класически 
сблъсък ляво-дясно”, смята 
Зафиров. той изрази удо-
влетворение от обединение-
то на пп и дБ, тъй като това 
ще предотврати опити да 
бракониерстват в полето на 

левицата и да си преписват 
заслуги в социалната сфера. 
“Стана ясно коя коалиция 
стои зад левите политики и 

изразява интересите на ля-
вомислещите хора. това без-
спорно е “БСп за България”, 
категоричен е Зафиров.

АтАнАсЗАфиров:

Листите на БСП са баланс между 
приемственост, опит и младост

“Съвсем конструктивно мина за-
седанието на националния съвет, ут-
върдени са всички листи, водачи и ко-
алиционни партньори. това показва, 
че БСп неслучайно 
е на 130 години 
и успява в теж-
ки моменти 
да се моби-
лизира и 
да покаже 
най-добро-
то от себе 
си. 30% 
от листи-
те са при-
добили нов 
вид. Смятам, 
че това ще 
допринесе за 
един по-до-
б ъ р 

резултат.” това заяви организаци-
онният секретар на изпълнителното 
бюро на БСп и шеф на предизборния 
щаб Борислав Гуцанов в ефира на ев-
роком.

той обясни, че към момента леви-
цата е сключила коалиционни спора-
зумения с много партии: “интересът 

към БСп е огромен. предстоят ни 
още срещи с различни неправител-
ствени организации. последните 
седмици и г-жа нинова имаше 
срещи с редица посланици, което 
също показва сериозен интерес 
към партията.”

Според социалиста БСп следва 
линия на предсказуемост и диало-

гичност, а най-важното за партията 
е да има мир и да се гледат наци-

оналните интереси. Гуцанов 
изтъкна, че социалис-

тическата пар-
тия изпълня-

ва всичко, 
к о е т о 
обещае , 
и даде 
пример: 
“в крат-

ките парламенти успяхме да напра-
вим безплатни учебниците до 12 клас. 
Също така минималната работна за-
плата да стане 50% от средната, уве-
личихме пенсиите, както и ваучерите 
за храна на работниците. Сега се на-
дяваме да постигнем и един учебник 
за един клас, който да е напечатан 
в държавна печатница, да направим 
безплатни лекарствата за деца до 14 
години, както и болниците да не са 
търговски дружества”, посочи той.

на заседанието на националния 
съвет БСп излезе и с декларация 
по повод годишнината от войната 
в украйна и поругаването на па-
метника на Съветската армия. “С 
това казваме, че сме категорично 
за мир. За тази година стотици 
пъти призовавахме България да не 
дава оръжия, да не взема страна 
в конфликта и да настоява за ми-
рен процес”, припомни Гуцанов и 
допълни, че левицата не одобрява 
случилото се с паметника на Съ-
ветската армия.

Социалистът коментира и спор-
ното решение на народното събра-
ние за “уестингхаус” и АеЦ “коз-

лодуй”, което според Гуцанов не е 
в интерес на България. “кога ГерБ, 
дБ и пп са искрени за пазарната 
икономика и кога изпълняват по-
ръчки? След няколко години изти-
чат ресурсите на 5-и и 6-и блок на 
АеЦ “козлодуй”. Ако не си опра-
вим взаимоотношенията, може да 
се окажем без ядрена централа само 
след 6 години”, предупреди той.

по отношение на АеЦ “Белене” 
Гуцанов заяви: “имаме цялостното 
оборудване за централата, необходи-
мите средства за довършване са под 
10 млрд. А отново същите три партии 
гласуваха 7-и 8-и блок да бъдат по-
строени от “уестингхаус” по техноло-
гия, която струва 30 млрд. тези пари 
ще дойдат от джоба на българите, това 
не е нормално и не защитава нацио-
налния интерес”, категоричен е той. 

“купихме си хартиени самолети, 
които все още ги няма. купихме втора 
ескадрила, която кой знае дали въоб-
ще ще дойде. БСп е за националните 
интереси на страната. те са ненамеса 
в този конфликт, мирни преговори и 
защита на енергийния интерес”, под-
черта социалистът.

БорислАвГуцАнов:

Най-важни за нас са мирът и националните интереси
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КалоянМетодиев:

Очертава се изключително
мръсна предизборна 
кампания*

Интервю на Цоня СЪБЧЕВА, 
Радио “Фокус”

най-добриятвариантследизборитебибилширока
националнакоалициясняколкоприоритета,
казвадиректорътнаинститута„РеГо”

n Г-н Методиев, ще се 
отрази ли битката за вода-
чите на листите върху из-
борните резултати в ляво и 
в дясно?

- Засега такава битка се 
наблюдава в една-единствена 
формация и това е “продъл-
жаваме промяната”. навсякъ-
де другаде текат също пробле-
ми, но от различен характер. 
а в пп реденето на листите 
очевидно се превърна в ос-
новен проблем, защото т.нар. 
антикорупционни остриета на 
партията я напуснаха. визи-
рам и Христанов в плевен, и 
дунчев в София област.

n Кой участва в реденето 
на листите: волята на ли-
дера, партийните решения, 
корпоративни интереси под 
форма на спонсори?

- Би трябвало да участват 
партийните органи, както е в 
цяла европа. т.нар. по-стари 
партии имат отработени ме-
ханизми. Сега при по-новите 
структурите тепърва се съз-
дават. в последните 2 години 
станахме свидетели на мълни-
еносно създаване на партии, 
изчезването им е също така 
мълниеносно, като имаме све-
товен рекорд - това е “Има та-
къв народ”, от партия победи-
тел до партия, която не влезе 
в парламента до една година. 
така че при тях не е много 
ясен механизмът. докато при 
старите партии със структури 
върви процес тромав, отгоре 
надолу. това е разликата. но 
навсякъде, разбира се, при ре-
денето на листи има търкане, 
винаги има недоволни.

n Къде ще се концентри-
рат по-големите битки: в 
ляво или в дясно?

- Целият терен в момента е 
наситен с изключително мно-
го напрежение и битки. кам-
панията ще е адски мръсна, 
тя вече започна. участник в 
нея, основен дестабилизиращ, 
е президентската институция, 
казвал съм го нееднократно. 
Защото това, което се гово-
ри от седмици публично чрез 
различни говорители от целия 
спектър, че отново няма да 
имаме редовно правителство 
и ще ходим наесен на избори 

2 в 1, е поредният, продуциран 
от президентската институция 
и от концентрираната й власт 
през служебния кабинет, хаос. 
това е сценарият, по който 
се работи в тази кампания, и 
това е най-опасното в момен-
та пред България, защото тази 
война, която върви в момента, 
тотална бих я нарекъл, между 
пп и дБ, плюс олигархичните 
кръгове на радев срещу БСп, 
плюс по-малки сблъсъци и 
около Итн, наистина допъл-
нително правят кампанията 
много взривоопасна и работе-
ща за сценария отново да ня-
маме редовно правителство.

компромати, агресия, 
атаки взаимни, всякакво раз-
махване на негативни новини 
един за друг, клетви. всичко, 
каквото можете да се сетите, 
но основната дума, ключовата 
дума е “компромати”.

n Не разбраха ли парти-
ите, че скандалите гонят 
избирателите? Или може 
би това е целта?

- от една страна, може би 
го разбират, но от друга, те 
биват умишлено бутани в тази 
спирала. някои са изпаднали в 
тежки зависимости, като Бо-
рисов, който очевидно търси 
изход за себе си да се спаси на 
всяка цена. т.е. всеки случай 
от партийната система е ин-
дивидуален, но общата задача 

е тя да бъде стабилизирана и 
лекувана, защото това е ев-
ропейският модел - стабилна 
партийна система, за да има 
стабилна икономика, стабил-
но гражданско общество, ста-
билни социални системи и да 
върви държавата напред. ни-
къде в европа няма служебни 
правителства. т.е. в България 
служебното правителство иг-
рае ролята на дестабилизиращ 
фактор за партийната система. 
оттам нататък следват боле-
стите във всички останали 
системи. т.е. трябва да се вър-
нем в началото, за да решим 
проблема, трябва да отстра-
ним причината.

n Защо смятате, че слу-
жебното правителство се 
намесва в кампанията, а до 
известна степен - и в избо-
рите?

- първо, имам лични впе-
чатления с хилядите уволнени 
пред очите ми м.г., след като 
радев в съучастие със служеб-
ния кабинет ги отстрани. каз-
вам го на базата на два доклада 
на организацията за сигурност 
и сътрудничество в европа 
(оССе), че служебният каби-
нет се е намесил в предишните 
избори, казвам го на базата на 
оставката на зам.-министъра 
на електронното управление, 
който обвини служебния ка-
бинет, на който беше член, че 

работи непрозрачно, че злоу-
потребява с власт в “Инфор-
мационно обслужване”, като 
отчита резултатите от избори-
те, и че се подготвят очевидни 
по думите му злоупотреби по 
отношение на изборния про-
цес. така че оценката за слу-
жебния кабинет не я даваме 
ние като наблюдатели, защото 
могат да кажат: “те са субек-
тивни”, дават я международни 
институции, като оССе, дават 
я вече и отвътре под напора на 
скандалите и турбуленциите 
между различните групиров-
ки в служебния кабинет.

n А как действа служеб-
ният кабинет: самосинди-
кално или по някакъв начин 
изпълнява волята на прези-
дента, т.е. върви по негов 
сценарий?

- абсолютно върви по 
волята на президента. прези-
дентът е абсолютен господар, 
всичко почва и свършва с 
него, разбира се, с кръга около 
него, който се създаде. резул-
татите на служебния кабинет 
трябва да са ясни на всички 
- това е лавина от провали по 
отношение на цени, на еврозо-
ната, на Шенген, на охраната 
на границата, на корупцията, 
която избива отвсякъде по 
отношение на този служебен 
кабинет с продажби на имоти, 
с различни други инструменти 
корупционни. Използват нап 
като бухалка срещу неудобни-
те. какво повече може да се 
даде като аргумент? Служеб-
ното правителство в този му 
състав е най-проваленият ка-
бинет за времето на прехода - 
казвам го с цялата сериозност 
на своето твърдение.

n Но ако този кабинет 
продължи още един мандат, 
т.е. след следващи парламен-
тарни избори, какво ще се 
случи със страната? Няма 
ли бумерангът да се върне 
към президента, например?

- надявам се да се върне, 
защото той е основният цен-
тър на дестабилизация в дър-
жавата. дали го използват сега 
определени лобистки кръгове, 
дали той е хищник за власт, 
който иска да разбие всичко, 
е вторичен въпрос. но фактът 
е, че той е центърът на деста-
билизиране на държавата в 
момента. 

n Но нали разбирате, че 
политиците сами поднесо-
ха на тепсия на президента 
ситуацията? Те не можаха 
да превъзмогнат егото си, не 
успяха да направят кабинет 
под никаква форма. И ако 
продължава така, в следва-
щия парламент смятате 
ли, че ще бъде по-различно?

- не, смятам на базата на 
кампанията, която се води, на 
базата на взаимните нападки, 
на тоталното отричане и на то-
талната агресия, на унищоже-
нието, което върви, очевидно 
радев и Бойко Борисов нали-
ват вода в мелницата, искат 

да унищожат, например, пп, 
така че прогнозите не са до-
бри. но ако не направят пра-
вителство, този път вече са на 
ръба на оцеляването всички 
тези партии, те ще бъдат поме-
тени от нещо, което ще дойде 
ново, на срутване на системата 
от криза, от имплозия. Защото 
дори самият президент и слу-
жебният кабинет, предпола-
гам, ако им е останала някаква 
капка мисъл в главите от уп-
ражняването на безконтролна 
власт, ще видят, че не могат 
да управляват. не могат. няма 
някъде, където да са пипнали, 
и да е наред. И ви гарантирам, 
че до дни ще излязат данни за 
държавните дружества, кои-
то от години винаги са били 
стабилни и които гърмят в мо-
мента едно след друго на база-
та на това управление. 

n Къде се очертава най-
добрият вариант за подкре-
па на правителство?

- най-добрият вариант би 
бил широка национална коа-
лиция с няколко приоритета. 
как ще се нарича или как ще 
се разберат, дали ще е про-
грамно правителство, дали 
ще е експертно, с някакъв 
хоризонт за стабилизиране 
на партийната система и за 
свършване на няколко кон-
ституционни задачи: премах-
ване на служебния кабинет, 
оправяне на границата, защо-
то това вече излезе от абсо-
лютен контрол в държавата. 
всеки божи ден по цялата 
територия се задържат огро-
мни групи, това е проблем и 
за европейската сигурност, 
и ни спъва за Шенген, рязка 
проактивна дипломация, за-
щото румънците се оплакват, 
че ние ги задържаме за Шен-
ген. ако те натам се откачат 
от нас, ние оставаме черна 
дупка в средата на Балкани-
те и в периферията на еС с 
тежки последици. т.е. има 3-4 
национални приоритета, ко-
ито могат да бъдат изведени 
пред такова правителство, за 
да се стабилизира държавата 
и вече да тръгнем в някаква 
нормална европейска посока.

n Ако се наложи да се 
сформира правителство или 
с водеща позиция на ГЕРБ, 
или с водеща позиция на ПП-
ДБ, къде ще застане БСП?

- нямам идея, те трябва да 
решат в момента, в който се 
стигне до някакъв сценарий. 
всяка от партиите ще реши. 
прекалено много са вариаци-
ите в момента. почнахме раз-
говора с това, че кампанията е 
адски мръсна и непредвидима. 
така че ще има изненади по от-
ношение на изборните резул-
тати. да видим кой с какво ще 
разполага и вече ще се търсят 
допирателните за сформиране 
на правителство. но редовно 
правителство трябва да има.

Със съкращения
* Заглавията са 
на редакцията
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натозиденсародени

една от най-ярките звезди на съвремен-
ната италианска кинематография - паоло 
дженовезе, пристига в София за официал-
ната премиера на книгата си “първият ден 
от моя живот” и едноименната филмова 
адаптация, режисирана от самия него, на-
учи дуМа от изд. “колибри”.

действието в романа (изд. “колибри”, 
превод Мария добрева) се развива в ню 
Йорк в наши дни. на преден план са чети-
рима души: мотиваторът наполеон, гим-
настичката емили, полицайката арита и 
дванайсетгодишният даниел. и четири-
мата са твърдо решени да се самоубият. 
но миг преди да направят непоправимия 
жест, непознат човек - или ангел? - ги 
убеждава да сключат пакт: в продълже-
ние на седем дни той ще им покаже как 
животът продължава в тяхно отсъствие, 
след което ще ги остави да решат дали да 
го прекратят. така започва пътешестви-
ето им в бъдещето, където ще изживеят 
приключения на ръба на реалността, ще 
се сплотят и ще започнат да гледат на 
себе си и на другите по различен начин. 
а след седмия ден ще се върнат в първия. 
и това може би ще бъде първият ден от 
новия им живот. роден в рим през 1966 
г., паоло дженовезе е писател, сценарист 
и режисьор с оригинален творчески по-
черк. режисирал е над 10 филма по свои 
сценарии, сред които “Мястото”, “За 
всичко е виновен фройд”, “Съвършено 
непознати”, пожънали огромен успех, 
като последният има над 15 римейка и е 
удостоен с награда “давид на донатело” 
за най-добър филм и най-добър сценарий. 
дженовезе е автор и на няколко романа, 
сред които “Супергерои” и “първият ден 
от моя живот”, екранизирани блестящо 
под негова режисура. паоло дженовезе 
пристига в София по покана на “колибри” 
и “Синелибри” за две специални кино-ли-
тературни срещи. освен че ще представи 
лично книгата и филма “Супергерои”, 
които вече са познати на немалка част от 
българските читатели/зрители, дженове-

зе ще присъства на официалната българска 
премиера на комедийната драма “първият 
ден от моя живот”. във филма участват 
едни от най-обичаните италиански актьо-
ри - тони Сервило, Маргерита Буй, вале-
рио Мастандреа, Сара Серайоко и др. 

прожекцията на “Супергерои” (с би-
лети) е на 28 февруари от 18 ч. в “Casa 
Libri”, а от 20 ч. там ще се състои пред-
ставяне на романа и филма “Супергерои” 
в присъствието на паоло дженовезе, с 
вход свободен. на 1 март от 18,15 ч. в 
кино “люмиер” е премиерната прожек-
ция на филма “първият ден от моя жи-
вот” (с билети), а от 20,15 ч., след края 
на филма, ще се състои разговор с паоло 
дженовезе и представяне на едноимен-
ния роман, входът е свободен.

АТАНАСПЕНЕВ,музикант,
вокалистнагрупа“Б.Т.Р.”
ВАЛЕНТИНАНГЕЛОВ,художник
Проф.ЕВАВОЛИЦЕР,
актриса,режисьорка
ЕМИЛБЕХАР,
членнаОПККнаБСП

предстои пролетта - 
сезонът на любовта, най-
променливият от всички с 
разцъфващата си дълго бле-
нувана красота и жажда за 
живот. С пролетен повод ще 
отбележим вивалдиевите 
“Четири годишни времена”, 
получили международно 
признание като абсолютен 
музикален шедьовър, пленя-
ващ публиката по цял свят, 

и продължават да придават 
цвят и настроение на всеки-
дневието ни. на 1 март от 19 
ч. на сцената на зала “Бъл-
гария” музикантите ще ни 
обрисуват суровата зима на 
вивалди, пищното търже-
ството на пролетта, стихий-
ността на лятото и щедрия 
триумф на есента, съобщава 
Борислава лазарова, екс-
перт комуникации и контак-
ти с медии.

Многократни са реве-
рансите на кварт-музикан-

тите към творчеството на 
вивалди. и винаги са не-
вероятно емоционални, с 
изключителен драматичен 
заряд, последвани от нес-
тихващите овации на екзал-
тираната им публика, която 
винаги изпраща артистите 
от сцената на крака. на 1 
март солистите на сцената 
на зала “България” ще бъ-
дат темпераментният цигу-
лар иван пенчев и вирту-
озните тромпетисти петър 
Македонски и Сиво пенев, 

а в прочутата “La Follia” 
втората солистка ще бъде 
Светлана Станчева, която е 
неизменна част от титуляр-
ния кварто състав. 

програмата ще започне 
с виртуозния концерт за 2 
тромпета, а завладяваща-
та вивалдиева “La Follia” 
(“лудост”) ще бъде своеоб-
разна увертюра към прочу-
тите “Годишни времена”.

кварт-музикантите са 
част от състава на Софий-
ската филхармония.

Кварт-музиканти отново разкриват 
магията на Вивалди

Кино-литературни срещи 
с Паоло Дженовезе
Именитиятиталиански
писател,сценарист
ирежисьорпристига
заофициалната
премиераунас
накнигатасиифилма
„Първиятден
отмояживот”

Паоло Дженовезе

“Супергерои”

СНИМКИИЗД.“КОЛИБРИ”
“Първият ден от моя живот”

СНИМКаРДТ“Н.ХайТОв”

Родопският драматичен 
театър гостува  
в София с „Калуня-каля”

Родопският драматичен теа-
тър “Николай Хайтов” в Смолян ще 
гостува на 6 март от 19 ч. в Театър 
НАТФИЗ в София с представление-
то “Калуня-каля” по едноименния 
роман на Георги Божинов. Режи-
сьор е Благой Бойчев, драматургия 
- Цвета Ерменкова, сценография и 
костюми - Мирела Василева, хорео-
графия - Стефания Георгиева, ком-
позитор - Добромир Кисьов. Участ-
ват Делян Илиев, Васил Читанов, 
Джована Галиарди, Борис Хаджий-
ски, Асен Левов, Гергана Либова, 
Никола Орешков, Румен Бечев, глас 
Руси Чанев, Божана Мановска.

СНИМКа“СОфИяфИЛМфеСТ”

„Баншите от Инишерин”  
с вход свободен  
за ученици и студенти

Виртуозният драматург и но-
миниран за “Оскар” режисьор и 
сценарист Мартин Макдона заедно 
с Колин Фарел и Брендън Глийсън 
отвежда публиката в родната си 
Ирландия, за да разкаже брилянт-
на, трагикомична история за прия-
телство, раздор, самота и човешки 
дух. Действието на “Баншите от 
Инишерин” се развива на усамотен 
остров край западното крайбрежие 
на Ирландия и разказва за отноше-
нията между Падрик и Колм, които 
се оказват в задънена улица, след 
като Колм неочаквано решава да 
прекрати приятелството им. Про-
жекцията на 27 февруари от 18 ч. 
в Дома на киното е от първия се-
местър на програмата “Европейско 
кино за учащи 2023” с вход свободен 
за ученици и студенти.
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отговоринакръстословицата

отброй38

Всички полицаи 
ме питат:

- Пил ли си?
Как па един не се 
сети да ме пита:

- Ял ли си?

воДоравно:
Леярни.Троянчев/Петър/.РРЛ.Тре.Браи-

ла.АнгелКаралийчев.Топ."Ти"."Сони".Имот.
Пасажи. Вел. Ови. Ананас. Кратол. Павилион.
Ел.Рак.Сана.Еци.Бульон.Тете.Пиза.Вели-
кан. Юг. Етори /Жан-Люк/. Анива. Активисти.
ИПК. Аби. Нкав. Циан. Ъгломери. Пар. Траур.
"Тирел"."Алф".Лиани.Олеинат.Плиска.Иван-
чева/Ирен/.

отвЕсно:
"Черноморец". Габър. "ЯРГ". Овали. Кига-

ли. Орле. Тит /Флавий/. Пет. Луис /Карл/. ЛТ.
Орбити.Орак.МиткоПалаузов.На.Рапан.Кла-
ринети. Етер. Сап. Искри. Атанасов /Георги/.
Таиров/Александър/.Доближаване.Ив/Артър/.
Ела.Яри.Исин.Ла.Плен.Гнайс.Латиница.Ич.
"Чичовци". Екипиране. Делене. Оставка. Лав /
Къртни/.Вавилон."Ена".Нафта.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

05.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
СимеонИванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоусНадеждаИвановаи
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
култура с Димитър Стояно-
вич

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Тренк, малкият рицар” -

анимационенфилм
14.45 “Децата от улица “Чайка” -

анимационенфилм
15.15 “Детективскаагенция“Ласе

иМая”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Още от деня - коментарно

предаване
19.00 Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 История.bg
22.00 “Да надживееш Ескобар” -

твфилм/11епизод/(16)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Хайка за вълци” - тв филм

/3серия/
00.25 Светътиние/п/
00.55 100%будни - сутрешно

токшоусНадеждаИванова
иСтефанА.Щерев/п/

02.30 Култура.БГ - предаване за
култура с Димитър Стояно-
вич/п/

03.30 Бразди/п/
04.00 “Детективскаагенция“Ласе

иМая”-твфилм/п/
04.25 Посветаиунас/пот20.00

ч./

днес вторник сряда четвъртък

ОБЛАЧНОСДъжД ОБЛАЧНО,СЛАБДъжД ОБЛАЧНО,СЛАБДъжД ОБЛАЧНО,СЛАБДъжД

максимални максимални максимални максимални

00.05“Цветенследобед”сЕлена
Пенчукова/п/

01.30Музикалнопредаване
02.20“Шевица”сИвайлоШопски

/п/
03.15“Контра”съсСтрахилАнге-

лов/п/
04.15“Хубаваси,татковино”
05.20“Цветенследобед”сЕлена

Пенчукова/п/
06.50Музикаленантракт
07.30Документаленфилм
08.05“Дискусионенклуб”сВели-

зарЕнчев/п/
09.00“Шевица”сИвайлоШопски

/п/
10.00ТВпазар
10.15“Ляваполитика”сАлексан-

дърСимов/п/
11.15ТВпазар
11.30Музикаленантракт
12.00“Хубаваси,татковино”
12.30ТВпазар
12.45“СтудиоИкономика”сНора

Стойчкова/п/
13.45Музика/Док.филм
14.00“НашиятследобедсБСТВ”

сЕленаПенчукова
15:00ТВпазар
15.30Новини
16.00Документаленфилм
16:25ТВпазар
16.30 “Думата е ваша” - открита

линия
17.30ТВпазар
17.45Музикаленантракт
18.00Документаленфилм
18.30Новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00 “Контра” със Страхил Ан-

гелов
21.00Документаленфилм
22.00ТВпазар
22.15 Новини - централна еми-

сия/п/
22.45“Актуалноотденя”/п/
23.20 “Контра” със Страхил Ан-

гелов

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30Премиера:“Опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVНовините
17.30 “Лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00“Survivor7”-приключенско
риалити,с.7

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30“Татенца”-сериал,еп.51
00.30“Катонакино”-предаване

закино
00.40 “Столичанивповече” -се-

риал,с.5еп.1
01.40“Скъпинаследници”-сери-

ал,еп.107
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“Лицевлице”/п./

06.00 “Здравей, България” - су-

трешенблок

09.30 “На кафе” - предаване на

NOVA

12.00 НовинитенаNOVA

12.30 “Еднажена”-сериенфилм

13.30 “Остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал

15.00 “Не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 НовинитенаNOVA

16.10 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу

17:00 “Семейнивойни” - телеви-

зионнаигра

18:00 “Голямото преследване”

(премиера)-телевизионна

игра

19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 “Hell`s Kitchen България”

(нов сезон) - риалити, се-

зон5

23.00НовинитенаNOVA

23.30 “Безкрайност”(премиера)-

сериал,сезон2

00.30 “Черниятсписък”-сериал,

сезон6

01.20 “Престъпни намерения” -

сериал,сезон1

02.00 “Песента на живота” - се-

риенфилм

03.40 “Останисмен:Завинаги”-

сериал/п/ 

05.20 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

16
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Възможно е да ви атаку-
ват неблагоприятни въз-
действия. Бъдете по-ак-
тивни и предприемчиви.

Преборете се със страхо-
вете си и бъдете активни 
днес. Ще се справите с 
всяка ситуация.

Днес ще сте инициативни. 
Всичко ще е много важно 
за вас, но обърнете внима-
ние на детайлите.

В обсъждане на общи 
цели и действия с някого 
ще откриете добра перс-
пектива за повече хора.

Изразете вниманието си 
към партньора. Това ще 
се отрази обновяващо на 
връзката ви. 

Повече внимание отде-
лете на семейството и 
близките си. Ако сте прег-
решили, извинете се.

Бъдете по-внимателни, 
възможни са негативни 
въздействия от интри-
ганти. Разграничете се.

Предстоят положителни 
промени във всичко - и в 
работата, и в семейство-
то, и в бизнеса. Успех.

Ще кроите планове и ще 
мислите за мащабни про-
екти. Но не забравяйте и 
къде се намирате.

Необходимостта от спо-
койствие ще ви направи 
търпеливи и смирени. На-
сърчете приятел с думи.

Разбирането ви към нечий 
проблем ще помогне за раз-
решаването му. Възмож-
но е някой да ви омае.

Очакват ви положителни 
емоции. Отворете сър-
цата си за нови приятел-
ства и контакти.

преподобният про-
копий декаполит, из-
поведник бил опитен в
монашеските подвизи и
славен сред подвижни-
ците

Декаполитската стра-
на, получила названието
си от десетте града, раз-
положенивнея,сенамира
приГалилейскоморе;све-
ти евангелист Марк спо-
менавазанея,катоказва:
“ИисусотидекъмГалилей-
ско море през пределите
наДесетоградие.”Оттази
страна бил родом и пре-
подобният Прокопий из-
поведник. Опитен в мона-
шеските подвизи, изпитан
в строгото постничество,
украсен с душевна чисто-
та,тойбилславенсредпо-
движниците.

В това време настъ-
пили тежките времена на

иконоборческата ерес;
неин първи подбудител
бил беззаконният гръцки
цар Лъв Исаврянин, който
несправедливо наричал
светите икони идоли, а
покланящите им се - идо-
лопоклонници. Той убил
мнозина невинни право-
славни, предал на про-
клятие всички предишни
правоверницаре,светите-
лиихристиянизатова,че
почитали светите икони, с
коетозаслужилпроклятие
отвсички.

Тогаванепоколебимият
стълб на православието и
крепкиятзащитникнапра-
вославната вяра, препо-
добни Прокопий застанал
мъжественосрещумноже-
ството на еретиците, кои-
то в нечестието си хулели
БогаСловоибезчестноот-
ричали светитеикони.Той
посрамил еретиците, като

изобличил безумното им
мъдруване, преодолявайки
го с непобедими боговдъх-
новенислова.

Стоватойсинавлякъл
гнева на безбожния цар,
който,подобнонадивлъв,
излязъл от пустинята, ре-
вял, търсейки плячка. По
негова заповед хванали
преподобнияижестоко го
били; мъчители стъргали
тялото му с железни ос-
триетаиследтовагохвър-
лили в мрачна и смрад-
на тъмница. Но светецът
твърдо понесъл всички
страдания.

Заедно с него стра-
дал и преподобният ва-
силий

който преди това се по-
двизавал с него в постни-
чество и в упражняване
в добродетелите. Сега те

двамата претърпели за-
едно много мъчения за
светите икони. Те били
затворени в тъмница и се
намирали там до смъртта
на безбожния мъчител. А
когато Лъв умрял, като се
лишилнесамоотвремен-
ния,ноиотбъдещиявечен
живот,светиПрокопийза-
едносдругарясиВасилий
и с други светии бил пус-
натоттъмницата.

Останалото време от
живота си прекарал в по-
стническитрудове,мнози-
нанаставилвдобродетел-
таигидовелдоспасение.
Вдълбокастаростотишъл
при Христа Бога, за да Го
гледа вече лице в лице, а
не на икона, и за да при-
еме достойна награда за
трудоветесикатопостник
и страдалец Христов, по-
двизавалседокрайзаНе-
говатасвятаикона.

Църкватапочитана27февруарипреп.прокопийдекаполит,изповедник(вечертавеликоповечериесканонана
св.андрейкритски,Iчаст)
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Футбол
по Диема спорт
17.30 Пирин - Черно море
по БНт 3
22.00 FIFA “The Best”

по Диема спорт 2
22.00 Суонзи - Родъръм
по макс спорт 1
21.45 лацио - Сампдория
22.00 Виляреал - Хетафе

глЕдаЙтЕ

рЕзултати

Снимкаdsport.bg

Славистът Ертан томбак (вляво) се опитва да отнеме топката от Арсенио Валпорт, 
който вкара единствения гол за победата на Хебър с 1:0 на стадиона в “овча купел”

димитър Бербатов реди нов кон-
грес на Бфс. легендата на българския 
футбол смята, че това ще се случи още 
до края на годината.

“реконструкцията е дълъг процес. 
тя изисква усилията на много хора. 
детският футбол е приоритетен, но 
лека-полека ще тръгнат да се оправят 
нещата. стратегията трябва да е дъл-
госрочна.

конгрес винаги може да се случи, 
стига ръководните органи да се събу-
дят. докато не се осъзнаят, има и дела, 
които се водят, и рано или късно кон-
гресът ще дойде. даже не късно, тази 
година ще дойде.

процедурата върви и е на етап, 
в който има определени процедури 
между апелативния съд и вкс, но ако 
трябва да влизам в детайли, най-веро-
ятно няма да мога да го обясня. този 
въпрос е към адвокатите ни. но там 

няма отказване, делата вървят. сигу-
рен съм, че съдиите ще видят право-
тата в това, което се случва, ако не, се 
получава опасен казус за всички феде-
рации. очаквайте 2023 г. нещата да си 
дойдат на мястото и промяната да се 
случи. и оттам нататък реконструкци-
ята да тръгне”, каза Бербатов.

той говори пред медиите по време 
на мача Черногорец (ноевци) - Балкан 
(Банище). двата тима играха помежду 
си в лига перник, която е създадена от 
Бербатов и неговия екип. в тези мачо-
ве се срещат изключените от Бфс от-
бори, защото подкрепят именно Берба-
тов. такава лига има и в Монтанско.

“това е кауза, която правим цял 
живот. оттук сме тръгнали и тук се 
връщаме. децата искат да подражават 
на определени хора от нас. и затова 
аз съм го правил толкова време и знам 
как футболът може да обедини един 

народ и това са ценностите, към които 
трябва да гледаме.

когато негативните неща се изко-
ренят и се гледа в една обща цел, ко-
гато моралният компас е в правилна-
та посока, но затова трябва да имаш 
правилните ръководители, които в 
момента не са такива.

подмладяването е факт в наци-
оналния отбор и е хубав факт, но в 
същото време, когато някой показва 
качества за добрия футбол, той също 
заслужава шанс”, допълни Митко.

той се надява на вкс, след като 
апелативният съд-софия отмени ре-
шенията на софийския градски съд 
относно конгреса от 12 октомври 2021 
г. реално апелативният съд потвър-
ди редовността на изборите, на които 
Боби Михайлов бе преизбран. вкс е 
последна инстанция и Бербатов се на-
дява на нея.

президентът на 
урал Григорий иванов 
обяви, че от левски все 
още не са платили не-
устойката за отмяната 
на контролната среща 
между двата клуба през 
януари в дубай. “досе-
га никой нищо не ни е 
платил”, каза иванов 
пред руското издание 
“спорт-експрес”.

двата отбора тряб-
ваше да се изправят на 
31 януари, но “сините” 
отмениха мача заради 
нагласите на феновете 
срещу действията на 
русия в украйна.

според запознати 
въпросната неустойка, 
дължима от “сините”, 
е 10 000 евро, колко-
то левски трябва да 
плати и на спартак 

Москва, след като и 
този мач бе отменен по 
желание на “сините”. 
в същото време обаче 
фк краснодар дължи 
10 000 евро на клуба 
от “Герена”, защото 
отмени едностранно 
мача с тима на стани-
мир стоилов.

левски надъха фе-
новете преди домакин-
ството на лудогорец. 
Битката е утре от 17.45 
часа. “всички заедно 
за левски. да подкре-
пим мощно “сините”, 
написаха от “тодори-
ни кукли”. столичани 
се намират в серия от 
10 поредни мача без 
победа в първенство-
то, но искат да напъл-
нят “Герена” в мача с 
шампионите.

Руснаци още чакат 
неустойка от Левски

Димитър Бербатов 
реди конгрес на БФС
кандидатътзашефнафутболанастоява,
чещепобедиБобимихайлов

XXI кръг
Славия - Хебър 0:1 валпорт (61); 

Ботев Пд - Берое 1:0 конате (30); ЦСКА 
1948 - Арда 1:0 елитон (70); Спартак Вн 
- Ботев Вр 2:1 1:0 Марио (23) 2:0 Йорда-
нов (60) 2:1 переа (66); Локо Пд - Локо 
Сф 1:0 сорга (58); снощи: септември - 
Цска; днес, 17.30: пирин - Черно море; 
утре, 17.45: левски - лудогорец.

Втора лига, ХХ кръг
Добруджа - ЦСКА 1948-2 1:0 ла-

заров (40); Ботев Пд-2 - Беласица 0:1 
динев (50); Янтра - Спартак Пл 1:0 
Бонев (24); Монтана - Спортист 0:0; 
Крумовград - Миньор 1:0 аззи (25); 
Лудогорец-2 - Струмска слава 1:1 1:0 
костадинов (60-д) 1:1 кирилов (86-д); 
Созопол - Литекс 1:0 трендафилов (85); 
Марица - Дунав 1:2; 1:0 апостолов (6) 
1:1 Будинов (16) 1:2 вълчев (90); Етър - 
Витоша Б 2:0 Янков (4 и 59).

 
1.ЦСка1948-2 20 12 5 3 36:11 41
2.крумовград 20 11 4 5 26:20 37
-------------------------------------------------------------------
3.Етър 20 10 7 3 24:10 37
4.Спортист 20 9 6 5 29:26 33
5.Беласица 20 9 5 6 20:17 32
6.СпартакПл 20 8 5 7 27:22 29
7.Монтана 20 8 5 7 26:22 29
8.Марица 20 8 4 8 20:24 28
9.лудогорец-2 20 8 3 9 17:24 27
10.Дунав 20 7 6 7 30:26 27
11.Янтра 20 6 7 7 14:18 25
12.Стр.слава 20 5 9 6 19:26 24
13.литекс 20 6 6 8 21:19 24
14.Добруджа 20 6 5 9 26:27 23
-------------------------------------------------------------------
15.БотевПд-2 20 6 3 11 16:25 21
16.Миньор 20 5 5 10 19:20 20
17.Созопол 20 4 6 10 16:36 18
18.ВитошаБ 20 4 5 11 20:33 17
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Боксьорките на България 
спечелиха три титли на “Стран-
джа”. Със златни медали на 
най-стария турнир в европа се 
поздравиха Севда асенова (48 
кг), Станимира петрова (54) и 
Светлана каменова (57), които 
бяха безупречни във финалите 
в зала “София”. 

първа в 74-тото издание на 
надпреварата триумфира асе-
нова, която е и настояща ев-
рошампионка. при най-леките 
38-годишната българка над-
деля над Сайдахон рахмонова 
(узб) с 5:0 съдийски гласа. 

“преди една загуба ме спи-
раше психически. докато сега 
съм настроена за по-големи 
титли и успехи. За мен е чест 
и удоволствие да играя фи-
нал, пък и да спечеля титлата 
и да слушам химна на Бълга-
рия. винаги съм гонила цели-
те си. всички знаят, че съм 
на 48 кг, така че, който иска, 
да заповяда”, каза асенова. 
Тя продължава подготовка за 
Световното в ню делхи, ин-
дия (15-31 март), след което се 
качва в олимпийската катего-
рия - до 50 кг.

Станимира петрова отво-
юва златото, след като наби 
Сандра драбик (пол) също с 
5:0. Световната шампионка за 

2014 г. определено се наслади 
на мача, като се забавляваше 
на ринга и имаше тотално пре-
възходство. в третия рунд асе-
новградчанката направи и мал-
ко шоу за публиката, сваляйки 
гарда в опит да накара драбик 
да я атакува, но и това не по-
могна на полякинята.

“Цялото състезание беше 
голяма наслада. Щастлива и 
доволна съм от представянето 
си. разбира се, винаги може и 

повече, но годината започва 
добре за нас. След Световното 
е и най-важният форум - евро-
пейските игри, които са квали-
фикация за олимпиадата - така 
желаната и мечтаната цел”, 
каза петрова.

Светлана каменова над-
деля на финала над Сю Зи-
чун (кит) с 4:1 (28:29, 30:27, 
29:28, 29:28, 29:28).

32-годишната каменова, 
която е носителка на купа 

“Странджа” за 2022 г., запо-
чна мача активно и това се 
оказа ключът към успеха. в 
първия рунд българката по-
стоянно притискаше Сю, като 
веднъж за малко не прати съ-
перничката си на земята с де-
сен прав удар.

при мъжете за титлата сно-
щи спориха Ясен радев (54), 
Хавиер ибанес (57), радослав 
росенов (60), уилям Чолов 
(75) и рами киуан (75).

олимпийският шампион от Токио 2020 арманд дуплантис-
Мондо подобри собствения си световен рекорд на овчарски скок 
на турнира по лека атлетика в зала в клемон-феран, франция. ат-
лет №1 в света и в европа за 2022 г. преодоля 6,22 м и така кориги-
ра с 1 см предишното си върхово постижение, като записа шести 
световен рекорд в кариерата си. Шведът премина безгрешно на 
5,71 и 5,81, след което преодоля 5,91 от втори опит.

23-годишният олимпийски и световен шампион нямаше про-
блем и на 6,01 м в първия опит. Тогава поиска височина от 6,22, 
която преодоля от третия път.

Така дуплантис вече има 60 скока над 6 м.
първи го поздрави бившият световен рекордьор в дисципли-

ната и олимпийски шампион от лондон 2012 рено лавийени (фр), 
който е и организатор на турнира. къртис Маршал (авл) остана 
втори в състезанието с личен рекорд от 5,91 м. Същата височина 
осигури трето място на Мено флоон (нид).

Дуплантис подобри 
световния си рекорд

Арманд Дуплантис позира до таблото, на което е изписан световният му рекорд

александър лазаров (№304 в 
света) записа значителен успех в ка-
риерата си. Четвъртата ни ракета се 
класира за основната схема на аТп 
500 турнира в дубай ($2,86 млн.). 
Българинът записа две победи в 
квалификациите, в които участва с 
“уайлд кард”. нашият първо сломи 
Чжъчжън Чжан (кит, №91) с 6:1, 
7:6 (5), след което надигра и фран-
ческо пасаро (ит, №109) със 7:5, 
7:5. Така за първи път в кариерата 
си лазаров ще играе в състезание от 

това ниво. Той е вторият българин в 
такава категория турнири след Гри-
гор димитров (№25). 

алекс заслужи $22 270 и 20 т., с 
които ще прогресира с 5 позиции до 
№299 със 170 т.

на старта на основната схема 
българинът ще играе срещу алек-
сандър Бублик (№50). Само преди 
дни играещият за казахстан руснак 
спаси два мачбола и отстрани Гри-
гор димитров на 1/4-финал в Мар-
силия със 7:5, 3:6, 7:6 (6).

Марко Шварц триумфи-
ра на гигантски слалом от 
Световната купа по ски в 
палисейдс Тахо, калифор-
ния. австриецът изоставаше 
на пето място след първия 
манш, но записа най-добро 
време във второто спускане 
и спечели победата с общо 
време 2:23,63 мин. Той из-
превари с три стотни Марко 
одермат (Швейц), пред рас-
мус виндингстад (нор) - на 
0,36 сек., и др.

последният се качи на 
подиума за първи път от 
2019 г. насам, а Шварц спе-
чели първата си победа в 
слалом от 26 януари 2021 г. 
Световният шампион в дис-
циплината одермат завърш-
ва в челната тройка на по-
следните 14 старта, в които 
участва.

в палисейдс Тахо сно-
щи имаше и слалом, в който 
участва алберт попов. Бе-
лият керван при мъжете се 
завърна в американския ку-
рорт за първи път от 1969 г.

одермат води в гене-
ралното класиране с 1466 
т., пред александър омод 
килде (нор) - 1080, Хенрик 
кристоферсен (нор) - 829, и 
др. попов е 56-и със 100 т.

ледено шоу с александра фейгин ще 
закрие сезона на ICE PARK SOFIA днес. до 
българската звезда във фигурното пързаля-
не ще бъдат и други от най-добрите със-
тезателки в този спорт. За втори път тази 
зима колоритният спектакъл предоставя 
възможност на зрителите да наблюдават и 
аплодират на живо в центъра на града воде-
щите български фигуристки. 30-минутното 
шоу започва в 19,30 ч.

След “лешникотрошачката и двете крал-
ства” през декември, сега отново под хо-
реографията на треньорката ина лутай ще 
се представят и националните шампионки 
кристина Григорова, лейла патен, ваяна 
Христова, калина Стоянова и Силвия лутай. 
Част от тях току-що се завърнаха от елитни 
европейски турнири, а за фейгин това ще 
бъде една от последните изяви преди участи-
ето й на Световното в Токио през март.

СнимкаБТа

Станимира Петрова пее химна на България от най-високото  
стъпало на почетната стълбица в зала "София"

Шварц 
е №1 на 
гигантски 
слалом  
в САЩ

Голям успех за Лазаров в Дубай Александра Фейгин 
с ледено шоу в София

Боксьорките с три титли 
на „Странджа”
Триумфзавсичкитенифиналистки


